
 
 

Besplatne  plastične  vrećice  od  početka 
iduće godine odlaze u povijest 
 
HINA,  13.05.2012.  ‐  Besplatne  plastične  vrećice  neće  biti 
dostupne kupcima u trgovinama  i na tržnicama od početka 
iduće godine, kada bi trebao stupiti na snagu novi pravilnik 
kojim Ministarstvo zaštite okoliša i prirode namjerava uvesti 
'ekološki porez', to jest naknadu radi odvikavanja potrošača 
od korištenja tih teško razgradivih plastičnih proizvoda. 
 

 Ministrica zaštite okoliša i prirode Mirela Holy izjavila je za Hinu da bi se pravilnik o ambalaži i ambalažnom 
otpadu trebao primjenjivati od 1. siječnja iduće godine, pošto se prihvati zakon o otpadu. Pravilnikom bi se 
uvelo i plaćanje naknade na plastične vrećice kojom se želi destimulirati potrošnja građana. 
 
 Ministrica Holy rekla je da visina naknade još nije utvrđena, a razmišlja se o dvije kune po vrećici koje bi se 
uplaćivale u Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, a bile bi namijenjene ostvarivanju projekata 
koji služe poboljšanju okoliša. 
 
Željeli bismo da tih malih, laganih plastičnih vrećica više ne bude jer su veliki pritisak na okoliš, istaknula je Holy. 
 
 'Cilj  je  smanjiti pritisak na okoliš  s obzirom na  to da  se plastične vrećice dugo  razgrađuju, a  zbog male 
težine,  teško  je  kontrolirati  njihovo  odlaganje  na  deponijima.  Ideja  nije  dodatno  opterećivati  građane 
novim  nametom  niti  punjenje  Fonda  za  zaštitu  okoliša  i  energetsku  učinkovitost,  nego  osvještavanje 
javnosti kako bi se građani počeli odgovornije ponašati prema okolišu', poručila je ministrica zaštite okoliša 
i prirode Mirela Holy. 
 
 Koliko su plastične vrećice štetne za okoliš, pokazuje podatak po kojemu  je za prirodnu razgradnju  jedne 
vrećice potrebno čak sto godina i više, ovisno o uvjetima u kojima se razgrađuje. 
 
 U ministarstvu navode kako  su neke  zemlje  zabranile uporabu plastičnih vrećica, a u Hrvatskoj  se neće 
zabranjivati njihova uporaba, nego će se uvesti naknada radi destimuliranja njihove uporabe i u konačnici 
smanjenja opterećenja na okoliš. 
 
 Nakon donošenja zakona o otpadu, kažu u ministarstvu, mora se najkasnije u roku od godine dana donijeti novi 
pravilnik o ambalaži  i ambalažnom otpadu. Podsjećaju da se po sadašnjem pravilniku za stavljanje plastičnih 
vrećica na tržište plaća naknada za njihovo zbrinjavanje od 1500 kuna po toni, a plaćaju je proizvođači i uvoznici 
koji svoje proizvode stavljaju na tržište u tim vrećicama. Naknada se plaća u Fond za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost, koji se novcem koristi za financiranje zaštite i unaprjeđivanje okoliša. 
 
 Taj prijedlog ministrice Holy već je poduprla udruga 'Prijatelji životinja', koja upozorava da se, za razliku od 
doba naših baka  i djedova  koji  su  cijeli  život  imali nekoliko  trajnih  torba  za  kupnju u  gradovima, danas 
svakodnevno nemilice troši mnoštvo plastičnih vrećica koje su izrazito štetne za okoliš. 
 
 'Odluka Ministarstva zaštite okoliša i prirode o obveznoj naplati plastičnih vrećica, kroz pravilnik vezan uz 
novi zakon o otpadu, na tragu  je suvremenih europskih  i svjetskih  inicijativa za zaštitu okoliša', navodi ta 
udruga  i podsjeća da  je povjerenik Europske unije  za okoliš  Janez Potočnik  lani  izjavio kako  se  razmatra 
mogućnost  uvođenja  zabrane  plastičnih  vrećica  u  sve  zemlje  EU‐a  te  druge  opcije  ‐  dodatni  porez  na 
plastične vrećice ili zakonska obaveza da se one kupcima naplaćuju. 
 
 Udruga  navodi  kako  je  Irska  2002.  prva  u  Europi  uvela  porez  na  plastične  vrećice,  a  do  danas  im  je 
potrošnja  pala  za  90  posto.  Kina,  Izrael,  Kanada,  Južna  Afrika,  Australija  te  gradovi  San  Francisco,  Los 
Angeles, Mumbai  i drugi zabranili su uporabu plastičnih vrećica  ili će to uskoro učiniti. Južna Afrika, Irska, 



Tajvan, Bangladeš, Butan, Ruanda i Zanzibar primjeri su zemalja u kojima su uvedene novčane kazne za one 
koji rabe te neekološke vrećice. 
 
 Zbog  proizvodnje  plastičnih  vrećica,  troše  se  prirodna  bogatstva  i  energija,  a  one  poslije  pridonose 
gomilanju smeća, guše životinje u morima  i nagrđuju plaže. Svake godine u svijetu se potroši više od 500 
milijarda plastičnih vrećica, od kojih se zbog visokih troškova reciklira manje od  jedan posto, a preostalih 
99 posto  završava u prirodi  (mora, oceani,  rijeke  i  jezera), gdje ubijaju  stotine  tisuća morskih  životinja  i 
ptica koje ih zamijene za hranu, upozorava udruga 'Prijatelji životinja'. 
   
http://www.mzoip.hr/default.aspx?id=12483 
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cm/connect/HGK+Web/Vijesti/Najave/Konferencija_za_medije_na_temu__Uvo_enje_naknada_za_kori_te
nje_plasti_nih_vre_ica___42.40698807375698 
 
 

Konferencija za medije na temu  
„Uvođenje naknada za korištenje plastičnih vrećica“  

 
Zagreb, 21.05.2012.  
 
Pozivamo  Vas  na  konferenciju  za medije  koja  će  se  održati  u  ponedjeljak,  21.  svibnja  u  13  sati  u HGK 
Zagreb, Draškovićeva 45, drugi kat na temu „Uvođenje naknada za korištenje plastičnih vrećica“.  
 
 Predstavnici  industrije  proizvođača  plastičnih  vrećica  i  predstavnici  znanosti  iznijet  će  svoj  stav  o 
navedenoj temi pa će tako govoriti Želimir Feitl, predsjednik Udruženja za plastiku i gumu pri HGK, Vladimir 
Ferdelji, predsjednik HUM‐CROMA, profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu, Romeo Deša, direktor 
proizvodnje tvrtke DINA s Krka (kćer tvrtka Diokija koja proizvodi sirovinu) te Dragutin Drčić, vlasnik tvrtke 
Optiplast iz Siska.  
 
 Proizvođači plastičnih vrećica žele  informirati  javnost da najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica 
neće pomoći očuvanju okoliša budući  da ne postoji  sustav  za  zbrinjavanje otpada. Najavljeni namet na 
korištenje plastičnih vrećica, ukoliko se uvede, neće pomoći okolišu, a prouzročit će novo zatvaranje radnih 
mjesta te onemogućiti vraćanje kredita malim  i srednjim tvrtkama koje rade u ovoj grani  industrije. Osim 
toga, smatraju kako najavljena mjera nema nikakvo uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 
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Održana konferencija u HGK‐u `Plastika ‐ ekološki najpovoljnije rješenje` 
 

Najavljena  naknada  za  korištenje 
plastičnih  vrećica  od  dvije  kune 
izravno  i  nepovratno  ugrožava 
opstanak  domaće  proizvodnje  s  oko 
tri  tisuće  zaposlenih  u  50  tvrtki  te 
negativno  djeluje  na  željenu  zaštitu 
okoliša  jer  najavljena  alternativna 
vrećica  izrađena  od  papira  ili  tekstila 
više  opterećuje  okoliš  od  plastične 
vrećice,  naglašeno  je  na  konferenciji 
za medije 21. svibnja u HGK, na kojoj 
su predstavnici Udruženja 
za  plastiku  i  gumu  upozorili  na 
probleme  i  posljedice  koje  bi  imali 
uvođenjem  naknada  za  korištenje 
plastičnih vrećica. 
 

Kako smatraju u Udruženju, najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica neće pomoći očuvanju okoliša 
budući da ne postoji sustav za zbrinjavanje otpada. Također najavljeni namet, ako se uvede, neće pomoći 
okolišu, a prouzročit  će novo zatvaranje  radnih mjesta  te onemogućiti vraćanje kredita malim  i srednjim 
tvrtkama  koje  rade  u  ovoj  grani  industrije.  Osim  toga,  smatraju  kako  najavljena mjera  nema  nikakvo 
uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 
 
Prema  njemačkim  analizama  posljedica  za  okoliš,  zabrana  upotrebe  plastičnih  vrećica  dovela  bi  do 
povećanja  potrošnje  energije  za  108  posto,  proizvodnih  troškova  za  128  posto  te  povećanje  mase 
ambalaže 291 posto, što dovodi  i do povećanja potrošnje goriva potrebnog za transport, kao  i povećanje 
emisije  CO2. Materijal  polietilen  koji  se  koristi  za  proizvodnju  plastičnih  vrećica  nije  opasan  za  ljudsko 
zdravlje ni za okoliš i vrlo je pogodan za recikliranje, ističu u Udruženju za plastiku i gumu, te dodaju kako 
podržavaju najavljenu mjeru Ministarstva zaštite okoliša za odvojeno prikupljanje otpada po kućanstvima 
koja bi bila  jedina prava mjera  za očuvanje okoliša  te bi omogućila  i veće količine otpada potrebnog  za 
pokretanje uporabe plastičnog otpada. 
 
http://dalje.com/hr‐hrvatska/odrzana‐konferencija‐u‐hgk‐u‐plastika‐‐‐ekoloski‐najpovoljnije‐
rjesenje/433677 
 



 
 

 
 

Naknada za plastične vrećice donosi tri tisuće otkaza i ne štiti okoliš 
 
Zagreb,  21.  svibnja  2012.  ‐  Uvođenje  naknade  od  dvije  kune  po  plastičnoj  vrećići  direktno  bi  ugrozilo 
opstanak 50  tvrtki proizvođača plastičnih vrećica  i njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi došlo ni do zaštite 
okoliša čije onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše  ljudsko ponašanje, a time se pogoduje  i uvoznom 
lobiju posebno papirnatih  i platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema dovoljno  i  čija  je proizvodnja puno 
skuplja i rizičnija za okoliš. 
 
Upozorili su to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno Udruženje 
pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA na današnjoj konferenciji za medije u 
Komori Zagreb. 
 
Svi oni su  iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga  ipak neće doći čekaju da  ih 
ona  skoro  primi  na  razgovor,  što  je  obećala,  kazao  je  predsjednik  HGK‐ovog  Udruženja  Želimir  Feitl 
naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. 

 
Domaći  proizvođači 
proizvode plastične vrećice 
za  četiri  lipe  po  komadu, 
godišnje  proizvedu  oko 
4.000  tona  tih  vrećica  od 
čega  se  više  od  polovice 
izvozi  u  brojne  zemlje 
Europe,  a  već  plaćaju 
naknadu od 1.500 kuna po 
toni. 
 
To  godišnje  s  obzirom  na 
2.400  tona  plastičnih 
vrećica  na  hrvatskom 
tržištu  iznosi  oko  3,5 
milijuna  kuna,  a  Fond  za 
zaštitu  okoliša,  kojemu  se 

to uplaćuje, nije  i ne organizira nikakav  sustav prikupljanja  tih vrećića  što bi proizvođači, kako  su danas 
najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 
Važnije  za  okoliš  od  nove  naknade  bilo  bi  uvođenje  odvajanja  otpada  po  kućanstvima  i  strojeva  za 
separiranje otpada po smetlištima,  jer  je  ljudsko ponašanje  i nebriga ono što  te vrećiće  čini problemom, 
kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 
I  on  je  kao  i  profesor  Igor  Čatić  iz Društva  za  plastiku  i  gumu  naznačio  da  se  te  vrećiće  proizvode  od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. 
 



Čatić  je za proizvodnju platnenih vrećica kazao  i da  je  to  jedna od najprljavijih prizvodnji zbog korištenja 
silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice 
meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o 
štetnosti plastičnih vrećica. 
 
One nisu  razgradive u prirodi, ali  su pogodne  za  recikliranje  i  to  je  jedna od  rijetkih proizvodnji  za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. 
 
 
Vlasnik  tvrtke  Optiplast  iz  Siska  upozorio  je  da  je  već  i  sama  priča  o  plastičnim  vrećicama  naštetila 
proizvodnji  jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se 
moraju dodatno zaduživati za sirovinu. [Hina] 
 
Autor: © Portal croenergo.eu (T.M.) / ENERGO MEDIA SERVIS 
 
http://www.croenergo.eu/naknada‐za‐plasticne‐vrecice‐donosi‐tri‐tisuce‐otkaza‐i‐ne‐stiti‐okolis‐7040.aspx 
 
 
 

 
Pobuna proizvođača vrećica  
 
Tvrde da bi uvođenjem naknade od dvije kune bilo ugroženo tri tisuće radnih mjesta  
 
Bankamagazin / Lider                 Objavljeno 21.5.2012  
 
Naknada  na  plastične  vrećice  u  iznosu  od  dvije  kune,  koju  predlaže ministrica  zaštite  okoliša  i  prirode 
Mirela Holy, ugrozit će poslovanje 50‐ak domaćih tvrtki  i tri tisuće radnih mjesta, poručili su predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica, piše Lider. 
 
Ministrica Holy najavila  je  više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih  vrećica  već  će  se morati plaćati 
naknada od 2 kune. Proizvođači vrećica pobunili su se protiv najavljene odluke.  
 
„Naknada direktno  i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje  te negativno djeluje na  željenu 
zaštitu  okoliša.  Alternativne  vrećice  od  papira  ili  tekstila  više  opterećuju  okoliš  od  plastičnih.  Važno  je 
istaknuti  da  su  domaći  proizvođači  opterećeni  kreditima  koje  su  iskoristili  za  modernizaciju  pogona. 
TAkođer  treba  reći da se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj“,  rekao  je Želimir Feitl predsjednik 
Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. 
 
 Napomenuo je kako Hrvatska izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži 
da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. 
 
 Također  istaknuli su da se plastične vrećice mogu u potpunosti reciklirati  i ponovo upotrijebiti. Problem 
nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde proizvođači. 
 
http://www.bankamagazine.hr/Default.aspx?PrintDetail=PrintD&tabid=102&mid=480&dnnprintmode=true&SkinSrc=
%5BG%5DSkins%2F_default%2FNo+Skin&ContainerSrc=%5BG%5DContainers%2F_default%2FNo+Container&View=D
etails&ItemID=78495 



 

 
 

'Naknada za plastične vrećice donosi tri tisuće otkaza i ne štiti okoliš!' 
 

Uvođenje  naknade  od  dvije 
kune  po  plastičnoj  vrećici 
direktno  bi  ugrozilo 
opstanak  50  tvrtki 
proizvođača  plastičnih 
vrećica  i  njihovih  tri  tisuće 
zaposlenih  ,  ne  bi  došlo  ni 
do  zaštite  okoliša  čije 
onečišćenje  tim  vrećicama 
uzrokuje  najviše  ljudsko 
ponašanje,  a  time  se 
pogoduje  i  uvoznom  lobiju 
posebno  papirnatih  i 

platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš. 
  
Upozorili su to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno Udruženje 
pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA na današnjoj konferenciji za medije u 
Komori Zagreb. 
 
Svi oni su  iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga  ipak neće doći čekaju da  ih 
ona  skoro  primi  na  razgovor,  što  je  obećala,  kazao  je  predsjednik  HGK‐ovog  Udruženja  Želimir  Feitl 
naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. 
 
Domaći  proizvođači  proizvode  plastične  vrećice  za  četiri  lipe  po  komadu,  godišnje  proizvedu  oko  4.000 
tona tih vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 
kuna po toni.  
 
To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a 
Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav sustav prikupljanja tih vrećića što 
bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 



 
Važnije  za  okoliš  od  nove  naknade  bilo  bi  uvođenje  odvajanja  otpada  po  kućanstvima  i  strojeva  za 
separiranje otpada po smetlištima,  jer  je  ljudsko ponašanje  i nebriga ono što  te vrećiće  čini problemom, 
kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 
I  on  je  kao  i  profesor  Igor  Čatić  iz Društva  za  plastiku  i  gumu  naznačio  da  se  te  vrećiće  proizvode  od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. 
 
Čatić  je za proizvodnju platnenih vrećica kazao  i da  je  to  jedna od najprljavijih prizvodnji zbog korištenja 
silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice 
meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o 
štetnosti plastičnih vrećica. 
 
One nisu  razgradive u prirodi, ali  su pogodne  za  recikliranje  i  to  je  jedna od  rijetkih proizvodnji  za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. 
 
Vlasnik  tvrtke  Optiplast  iz  Siska  upozorio  je  da  je  već  i  sama  priča  o  plastičnim  vrećicama  naštetila 
proizvodnji  jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se 
moraju dodatno zaduživati za sirovinu. 
 
http://www.jutarnji.hr/‐naknada‐za‐plasticne‐vrecice‐donosi‐tri‐tisuce‐otkaza‐i‐ne‐stiti‐okolis‐‐/1029598/  
 

 
Hrvatska: Pobuna proizvođača plastičnih kesa  
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Naknada  na  plastične  vrećice  u  iznosu  od  dvije  kune,  koju  predlaže 
ministrica zaštite okoliša  i prirode Mirela Holy, ugrozit  će poslovanje 
50‐ak domaćih tvrtki i tri hiljade radnih mjesta, poručili su predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica, piše Lider. 
 
Ministrica Holy najavila je više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih 
vrećica  već  će  se  morati  plaćati  naknada  od  2  kune.  Proizvođači 
vrećica pobunili  su  se protiv najavljene odluke.  "Naknada direktno  i 
nepovratno  ugrožava  opstanak  domaće  proizvodnje  te  negativno 
djeluje  na  željenu  zaštitu  okoliša.  Alternativne  vrećice  od  papira  ili 
tekstila više opterećuju okoliš od plastičnih. Važno  je  istaknuti da  su 

domaći proizvođači opterećeni kreditima koje su iskoristili za modernizaciju pogona. Takođe treba reći da 
se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj", rekao  je Želimir Feitl predsjednik Udruženja za plastiku  i 
gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. Napomenuo  je kako Hrvatska  izvozi vrećice u vrijednosti od 25 
milijuna  dolara,  a  uvozi  15  milijuna  te  drži  da  se  ovakvom  odlukom  potiče  uvoz  i  uništava  domaću 
ekonomiju. Takođe, istaknuli su da se plastične vrećice mogu u potpunosti reciklirati i ponovo upotrijebiti. 
Problem nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde proizvođači. 
 
http://www.indikator.ba/ekonomija/aktuelnosti/13494‐rh‐pobuna‐plasticne‐kese 
 



 
 
Zaštita okoliša 

Tri tisuće radnika ostat će bez posla zbog naknade za plastične vrećice 
 

 
 
Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećići direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača 
plastičnih  vrećica  i  njihovih  tri  tisuće  zaposlenih,  ne  bi  došlo  ni  do  zaštite  okoliša  čije  onečišćenje  tim 
vrećicama uzrokuje najviše  ljudsko ponašanje, a time se pogoduje  i uvoznom  lobiju posebno papirnatih  i 
platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš. 
 
Proizvođači plastičnih vrećica na konferenciji za novinare iznijeli su svoj stav, a u najavi ističu da najavljeni 
namet  neće  pomoći  očuvanju  okoliša  budući  ne  postoji  sustav  za  zbrinjavanje  otpada  te  da  će,  ako  se 
uvede, prouzročit novo zatvaranje radnih mjesta i onemogućiti vraćanje kredita malim i srednjim tvrtkama 
koje rade u toj grani industrije 
 

Domaći  proizvođači  proizvode  plastične  vrećice  za 
četiri  lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 
tona tih vrećica od čega se više od polovice  izvozi u 
brojne  zemlje  Europe,  a  već  plaćaju  naknadu  od 
1.500  kuna  po  toni.  Na  sve  to  upozoravaju 
predstavnci  proizvođača  plastičnih  vrećica,  Društva 
za  plastiku  i  gumu,  istoimeno  Udruženje  pri 
Hrvatskoj  gospodarskoj  komori  (HGK)  te Udruženje 
HUM‐CROMA. 
 

Važnije  za  okoliš  od  nove  naknade  bilo  bi  uvođenje  odvajanja  otpada  po  kućanstvima  i  strojeva  za 
separiranje otpada po smetlištima,  jer  je  ljudsko ponašanje  i nebriga ono što  te vrećiće  čini problemom, 
kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 
I  on  je  kao  i  profesor  Igor  Čatić  iz Društva  za  plastiku  i  gumu  naznačio  da  se  te  vrećiće  proizvode  od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. 
 
http://www.profitiraj.hr/videopost/tri‐tisuce‐radnika‐ostat‐ce‐bez‐posla‐zbog‐naknade‐za‐plasticne‐
vrecice/ 
 
 



PLASTIKA VS. PAPIR‐ŠTO JE EKOLOŠKI PRIHVATLJIVIJE? 
 
Najavljena naknada za korištenje plastičnih vrećica od dvije kune  izravno  i 
nepovratno  ugrožava  opstanak  domaće  proizvodnje  s  oko  tri  tisuće 
zaposlenih  u  50  tvrtki  te  negativno  djeluje  na  željenu  zaštitu  okoliša  jer 
najavljena alternativna vrećica izrađena od papira ili tekstila više opterećuje 
okoliš  od  plastične  vrećice,  naglašeno  je  na  konferenciji  za  medije  21. 
svibnja  u  HGK,  na  kojoj  su  predstavnici  Udruženja  za  plastiku  i  gumu 
upozorili  na  probleme  i  posljedice  koje  bi  imali  uvođenjem  naknada  za 

korištenje plastičnih vrećica. Kako smatraju u Udruženju, najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica 
neće  pomoći  očuvanju  okoliša  budući  da  ne  postoji  sustav  za  zbrinjavanje  otpada.  Također  najavljeni 
namet, ako se uvede, neće pomoći okolišu, a prouzročit će novo zatvaranje radnih mjesta te onemogućiti 
vraćanje  kredita malim  i  srednjim  tvrtkama  koje  rade u ovoj  grani  industrije. Osim  toga,  smatraju  kako 
najavljena mjera nema nikakvo uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 
 
 

 
Predstavnici Udruženja za plastiku i gumu 
 
Predsjednik Udruženja za plastiku i gumu HGK Želimir Feitl naglasio je kako prije donošenja tih mjera treba 
konzultirati struku, proizvođače i znanost. „Argumenti da plastična vrećica zagađuje okoliš ne stoje, ona ga 
eventualno  onečišćuje,  ali  ako  bi    se  prikupljala  za  reciklažu,  onda  niti  ne  onečišćuje“,  kazao  je  Feitl 
napomenuvši kako su od ministrice zaštite okoliša Mirele Holly dobili obećanje da će ih pozvati na sastanak 
te  će  argumentirano  nastojati  da  se  ne  uvodi  ova  naknada.      Direktor  proizvodnje  tvrtke  DINA  – 
Petrokemija d.d. s Krka Romeo Deša istaknuo je kako je značaj ove namjere ravan tsunamiju. „Odlučili smo 
sačuvati svojih 3000  radnih mjesta  te spriječiti crno  tržište u ovom području.  Javnost  je pala pod utjecaj 
zelenih te plastične vrećice povezuje sa zaštitom okoliša“, napomenuo  je Deša dodavši kako negoduju  jer 
se površno i amaterski govori o toj struci, znanosti te egzistenciji i pri tome se naglašava okoliš. Plastične su 
vrećice od 17 do 20 puta manje volumenizirane od ostalog materijala, a za papirnate  je vrećice potrebno 
kudikamo više prijevoznih  sredstava  za odvoz, a  čak 17  tisuća  litara vode  treba potrošiti  za proizvodnju 
jedne tone papira, također povećavat će se i uvoz. Plastika je ekološki najpovoljnije rješenje, a njezinim će 
se opterećivanjem građane poticati da pređu na skuplje  i ekološki nepovoljnije materijale, kazao  je Deša. 
Profesor Igor Čatić  iz Društva za plastiku i gumu naglasio je kako je plastika   „najzeleniji“ materijal, koji je 
energetski  povoljan,  tek  1,3  posto  ima  utjecaj  na  CO2  te  ne  zagađuje  i  ne  troši  se  toliko  vode  kao  u 
primjerice u papirnoj industriji. 
 
http://zooportal.hr/2012/05/21/plastika‐vs‐papir‐sto‐je‐ekoloski‐prihvatljivije/ 
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Niti jedna plastična vrećica ne bi trebala biti besplatna! 
 

Iako su naše bake i djedovi u cijelome svojem životu koristili tek nekoliko 
trajnih  torbi, uspijevajući obavljati kupovinu u gradovima bez problema, 
danas  se  svakodnevno nemilice  troši mnoštvo plastičnih vrećica koje  su 
izrazito  štetne  za  okoliš. Odluka Ministarstva  zaštite  okoliša  i  prirode o 
obaveznoj naplati plastičnih vrećica, kroz pravilnik vezan uz novi Zakon o 
otpadu, na tragu  je suvremenih europskih  i svjetskih  inicijativa za zaštitu 
okoliša, stoji u priopćenju udruge Prijatelji životinja. 
 

Prošle  godine povjerenik  EU  za okoliš  Janez  Potočnik  izjavio  je  kako  se 
razmatra mogućnost uvođenja zabrane plastičnih vrećica u sve zemlje EU, kao i druge opcije ‐ dodatni porez na 
plastične vrećice ili zakonsku obavezu da se kupcima naplaćuju. Također, nama susjedna Italija od prošle godine 
nudi kupcima samo biorazgradive vrećice od tkanine ili papira. Irska je 2002. prva u Europi uvela porez na njih, a 
do danas im je potrošnja pala za 90%. Kina, Izrael, Kanada, Južna Afrika, Australija te gradovi San Francisco, Los 
Angeles, Mumbai i drugi zabranili su uporabu plastičnih vrećica ili će to uskoro učiniti. Južna Afrika, Irska, Tajvan, 
Bangladeš, Butan, Ruanda i Zanzibar primjeri su zemalja u kojima su uvedene novčane kazne za one koji rabe te 
neekološke vrećice. Zbog proizvodnje plastičnih vrećica troše se prirodni resursi i energija, a kasnije pridonose 
gomilanju  smeća,  guše  životinje  u morima  i  nagrđuju  plaže.  Hrvatska  bi,  kao  turistička  zemlja,  trebala  na 
primjeru  drugih  država  koje  su  zbog  zagađenosti  uvele  zabranu  plastičnih  vrećica,  naučiti  da  ne  trebamo 
uništavati vlastite prirodne ljepote i čistu prirodu plastičnim vrećicama. Stoga se ovakvom odlukom Ministarstva 
zaštite okoliša i prirode štiti Hrvatska, a građane se educira da kupuju i koriste stvari koje će im trajati dulje te da 
koriste vrećice višekratno, a ne jednokratno.  
 

U prilog važnosti zabrane plastičnih vrećica idu i šokantne činjenice. Svake godine u svijetu se potroši preko 
500 milijardi  plastičnih  vrećica,  od  kojih  se  zbog  visokih  troškova  reciklira manje  od  1%.  Ostalih  99% 
završava u prirodi  (morima, oceanima,  rijekama  i  jezerima) gdje ubijaju stotine  tisuća morskih životinja  i 
ptica koje ih zamijene za hranu, uzrokujući bolnu i sporu smrt. Procjenjuje se da oceanima pluta 4 milijuna 
tona  plastike,  a  ona  čini  10%  cjelokupnog morskog  otpada!  Samo  u  2008.  u  Europi  je  proizvedeno  3,4 
milijuna  tona plastičnih  vrećica,  što  je  težina oko  2 milijuna  automobila.  Kada bi  ih  svaki peti  građanin 
Hrvatske prestao koristiti, sljedeća generacija zatekla bi u prirodi 199.588.499.000 manje plastičnih vrećica! 
Samo  jedna platnena  torba zamijeni  i do 1000 plastičnih vrećica, a  čovjek može uštedjeti  i preko 22.000 
plastičnih  vrećica  samo  ako  se  odluči  za  ekološku  alternativu.  "Kada  bi  ih  svaki  peti  građanin Hrvatske 
prestao koristiti, sljedeća generacija zatekla bi u prirodi 199.588.499.000 manje plastičnih vrećica". 
 

 Plastične vrećice uzrokuju i velike ekološke probleme jer se desetljećima raspadaju na manje dijelove te se 
na kraju  raspadnu u plastičnu prašinu, vrlo nepoželjnu u okolišu  jer kontaminira ekosustave  i završava u 
našoj  hrani  i  vodi. Alarmantna  je  činjenica  da  samo  toksični  dim  koji  nastaje  pri  paljenju  plastike  ubija 
stotine  ljudi  svake godine, a plastika na poljima zaustavlja prolaz kisika  i uzrokuje neplodnost  tla. Manje 
plastičnih  vrećica  također  bi  značilo  i manju  ovisnost  o  nafti  jer  se  rade  od  polietilena,  termoplastike 
dobivene  preradom  nafte.  Mnoge  su  zemlje  aktivno  počele  raditi  na  rješavanju  problema  plastičnih 
vrećica. Prijatelji životinja već godinama upozoravaju na ogromne ekološke štete i životinjske žrtve koje su 
posljedica masovnog korištenja plastičnih vrećica.  Čestim kampanjama educiraju  javnost o zaštiti okoliša 
dijeleći  informativne  letke  i besplatne platnene vrećice. "Vrećko", plastično čudovište, djeci na razumljiv  i 
zabavan način objašnjava posljedice neekoloških vrećica, a instalacijom "'Oceani nekad i sad" ukazalo se na 
drastične promjene u  izgledu oceana  i njihovom  izumiranju. Pokrenuta  je  i peticija za zabranu plastičnih 
vrećica, čime bi se spasile stotine tisuća životinja, sačuvali prirodni resursi i očuvali ekosustavi. 
 

Prijatelji  životinja  pozivaju  građane  da  odbace  plastične  vrećice  i  zamijene  ih  trajnim,  ekološkim  i 
praktičnim  torbama,  koje  se mogu  višekratno  koristiti,  a  čime  se pridonosi  stvaranju  čišćeg  svijeta, bez 
nasilja prema životinjama i prirodi. 
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Proizvođači oštro protiv uvođenja naknade za plastične vrećice 
 

Najavljena  naknada  za  korištenje 
plastičnih  vrećica  od  dvije  kune 
izravno  i  nepovratno  ugrožava 
opstanak  domaće  proizvodnje  s  oko 
tri  tisuće  zaposlenih  u  50  tvrtki, 
naglašeno  je  na  današnjoj 
konferenciji  za  medije  na  kojoj  su 
predstavnici  Udruženja  za  plastiku  i 
gumu  upozorili  na  probleme  i 
posljedice  koje  bi  imali  uvođenjem 
naknada  za  korištenje  plastičnih 
vrećica. 
 
Kako  je  rečeno  na  konferenciji, 
uvođenje  takve  naknade  ne  bi 

pospješilo  niti  zaštitu  okoliša  jer  najavljena  alternativna  vrećica  izrađena  od  papira  ili  tekstila  više 
opterećuje okoliš od plastične vrećice. 
 
U Udruženju smatraju kako najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica neće pomoći očuvanju okoliša 
budući da ne postoji sustav za zbrinjavanje otpada. 
 
Također najavljena naknada, ako  se uvede, neće pomoći okolišu a prouzročit  će novo  zatvaranje  radnih 
mjesta te onemogućiti vraćanje kredita malim  i srednjim tvrtkama koje rade u ovoj grani  industrije. Osim 
toga, smatraju kako najavljena mjera nema nikakvo uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 
 
Predsjednik Udruženja za plastiku i gumu HGK Želimir Feitl naglasio je kako prije donošenja tih mjera treba 
konzultirati struku, proizvođače i znanost. “Argumenti da plastična vrećica zagađuje okoliš ne stoje, ona ga 
eventualno  onečišćuje,  ali  ako  bi  se  prikupljala  za  reciklažu,  onda  niti  ne  onečišćuje“,  kazao  je  Feitl 
napomenuvši kako su od ministrice zaštite okoliša Mirele Holy dobili obećanje da će ih pozvati na sastanak 
te će argumentirano nastojati da se ne uvodi ova naknada. 
 
Direktor proizvodnje tvrtke DINA – Petrokemija s Krka Romeo Deša istaknuo je kako je značaj ove namjere 
ravan  tsunamiju.  “Odlučili  smo  sačuvati  svojih  3000  radnih  mjesta  te  spriječiti  crno  tržište  u  ovom 
području. Javnost je pala pod utjecaj zelenih te plastične vrećice povezuje sa zaštitom okoliša”, napomenuo 
je Deša dodavši kako negoduju  jer se površno  i amaterski govori o toj struci, znanosti te egzistenciji  i pri 
tome se naglašava okoliš. 
 
“Plastične  su  vrećice  od  17  do  20  puta manje  volumenizirane  od  ostalog materijala,  a  za  papirnate  je 
vrećice potrebno kudikamo više prijevoznih sredstava za odvoz, a čak 17 tisuća  litara vode treba potrošiti 
za proizvodnju jedne tone papira, a usto će se povećavati i uvoz. Plastika je ekološki najpovoljnije rješenje, 
a njezinim će se opterećivanjem građane poticati da pređu na skuplje  i ekološki nepovoljnije materijale”, 
kazao je Deša. 
 
Dragutin Drčić, vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska, istaknuo je kako bi posljedica te odluke moglo biti gašenje 
tri tisuće radnih mjesta te odlazak 50 tvrtki u stečaj. 
 



“Domaći su proizvođači također opterećeni kreditima 
koje,  ako  se najavljena naknada  realizira, neće moći 
vratiti.  Inače,  proizvođačka  je  cijena  četiri  lipe  po 
vrećici. Po sadašnjim će se cijenama vrećice kupovati 
u susjednim zemljama te time zapošljavali ljude u tim 
zemljama”,  kazao  je Drčić  te  dodao  kako  su  domaći 
proizvođači  plastičnih  vrećica  novim  strojevima 
osuvremenili proizvodnju  te  su konkurentni uvoznim 
vrećicama. 
 
Prema  njemačkim  analizama  posljedica  za  okoliš, 
zabrana  upotrebe  plastičnih  vrećica  dovela  bi  do 
povećanja  potrošnje  energije  za  108  posto,  proizvodnih  troškova  za  128  posto  te  povećanje  mase 
ambalaže 291 posto, što dovodi  i do povećanja potrošnje goriva potrebnog za transport, kao  i povećanje 
emisije CO2. 
 
Materijal  polietilen  koji  se  koristi  za proizvodnju plastičnih  vrećica nije opasan  za  ljudsko  zdravlje ni  za 
okoliš i vrlo je pogodan za recikliranje, ističu u Udruženju za plastiku i gumu. 
 
Dodaju  pritom  kako  podržavaju  najavljenu mjeru Ministarstva  zaštite  okoliša  za  odvojeno  prikupljanje 
otpada po kućanstvima koja bi bila  jedina prava mjera za očuvanje okoliša te bi omogućila  i veće količine 
otpada potrebnog za pokretanje oporabe plastičnog otpada. 
 
Profesor  Igor Čatić  iz Društva za plastiku  i gumu naglasio  je kako  je plastika “najzeleniji” materijal, koji  je 
energetski  povoljan,  tek  1,3  posto  ima  utjecaj  na  CO2  te  ne  zagađuje  i  ne  troši  se  toliko  vode  kao  u, 
primjerice, papirnoj industriji. 
 
Predsjednik Hrvatske udruge menadžera  ‐ CROMA Vladimir Ferdelji naglasio  je kako  se plastične vrećice 
proizvode od materijala koji se 100 posto može oporabiti te ne ostavlja posljedice za okoliš. 
 
“Riječ  je  o  tome  da  je  ovaj  proizvod  koji  je  teško  razgradiv  proglašen  zagađivačem  jer  otkriva  ljudsko 
ponašanje koji ga čini ekološki neprihvatljivim. Uvoditi namete na proizvod ako je uzrok ljudsko ponašanje 
nije  najracionalnije”,  kazao  je  Ferdelji  dodavši  kako  iza  ideje  o  uvođenju  ovog  nameta  stoje  uvoznici 
odnosno uvoznički lobiji. 
 
Ferdelji  smatra  kako  bi  primjerice  u  Zagrebu  bio  potreban  separator  za  odvajanje  plastičnog  otpada  i 
drugih sirovina. 
 
Romeo Deša je napomenuo kako su proizvođači spremni otkupiti sav otpadni materijal te ga i reciklirati, a 
istaknuo je i primjer s otoka Krka gdje komunalno poduzeće prikuplja i do 38 posto odvojenog otpada. 
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 ‘Naknada za plastične vrećice donosi tri tisuće otkaza’ 
 
Uvođenje  naknade  od  dvije  kune 
po  plastičnoj  vrećici  direktno  bi 
ugrozilo  opstanak  50  tvrtki 
proizvođača  plastičnih  vrećica  i 
njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi 
došlo  ni  do  zaštite  okoliša  čije 
onečišćenje  tim  vrećicama 
uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, 
a  time  se  pogoduje  i  uvoznom 
lobiju  posebno  papirnatih  i 
platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj 
nema dovoljno i čija je proizvodnja 
puno skuplja i rizičnija za okoliš. 
 

Upozorili  su  to  predstavnci 
proizvođača  plastičnih  vrećica, 

Društva  za plastiku  i gumu,  istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori  (HGK)  te Udruženje 
HUM‐CROMA na današnjoj konferenciji za medije u Komori Zagreb.  
 

Svi oni su  iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga  ipak neće doći čekaju da  ih 
ona  skoro  primi  na  razgovor,  što  je  obećala,  kazao  je  predsjednik  HGK‐ovog  Udruženja  Želimir  Feitl 
naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa.  
 

Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 tona tih 
vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni.  
 

 To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a Fond 
za  zaštitu  okoliša,  kojemu  se  to  uplaćuje,  nije  i  ne  organizira  nikakav  sustav  prikupljanja  tih  vrećića  što  bi 
proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. Važnije za okoliš od nove naknade 
bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za separiranje otpada po smetlištima, jer je ljudsko 
ponašanje i nebriga ono što te vrećiće čini problemom, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji.  
 

I  on  je  kao  i  profesor  Igor  Čatić  iz Društva  za  plastiku  i  gumu  naznačio  da  se  te  vrećiće  proizvode  od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica.  
 

Čatić  je za proizvodnju platnenih vrećica kazao  i da  je  to  jedna od najprljavijih prizvodnji zbog korištenja 
silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice 
meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu.  
 

Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o 
štetnosti plastičnih vrećica.  
 

One nisu  razgradive u prirodi, ali  su pogodne  za  recikliranje  i  to  je  jedna od  rijetkih proizvodnji  za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša.  
 

Vlasnik  tvrtke  Optiplast  iz  Siska  upozorio  je  da  je  već  i  sama  priča  o  plastičnim  vrećicama  naštetila 
proizvodnji  jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se 
moraju dodatno zaduživati za sirovinu.  
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Nije kriva plastika, nego ljudi 

Proizvođači: Naknade na plastične vrećice ugasit će pedesetak hrvatskih tvrtki 
 
Autor: Bojana Mrvoš Pavić  
Objavljeno: 21. svibnja 2012. u 14:57 
 

Ako je svima jasno da nisu vrećice 
zagađivač, već ljudi koji ih bacaju u 
okoliš, uvođenje nameta na vrećice 
bilo bi kao uvođenje dodatnog 
poreza na automobile jer u njima 
mnogi i pogibaju! Ova hajka na 
vrećice zapravo je predstava u 
interesu papirnatog i tekstilnog 
uvoznog lobija, koji je u Hrvatskoj 
već uništio mnoge industrijske 
grane", kazao je Vladimir Ferdelji, 
predsjednik Hrvatske udruge 
menadžera 
 
Najavljeno uvođenje ekološke 
naknade na plastične vrećice, od 

dvije kune po komadu, ugasit će pedesetak hrvatskih tvrtki koje se bave proizvodnjom sirovine za vrećice, i 
vrećica, a time i tri tisuće radnih mjesta ‐ poručili su s današnje konferencije za novinare proizvođači 
vrećica te zagovornici plastike.  
 
Alternative vrećice, izrađene od papira ili tekstila, kazali su, više opterećuju okoliš od plastičnih vrećica, jer 
se u njihovoj proizvodnji troši daleko više vode i proizvodi puno više ugljičnog dioksida, a kako Hrvatska 
vlastite proizvodnje tih vrećica niti nema, povećat će se uvoz, na štetu hrvatskog izvoza plastike. 
 
"Ako je svima jasno da nisu vrećice zagađivač, već ljudi koji ih bacaju u okoliš, uvođenje nameta na vrećice 
bilo bi kao uvođenje dodatnog poreza na automobile jer u njima mnogi i pogibaju! Ova hajka na vrećice 
zapravo je predstava u interesu papirnatog i tekstilnog uvoznog lobija, koji je u Hrvatskoj već uništio 
mnoge industrijske grane", kazao je Vladimir Ferdelji, predsjednik Hrvatske udruge menadžera. 
 
Domaći proizvođači upozoravaju i na to da će hrvatski građani plastične vrećice, u slučaju poreza, kupovati 
u BiH, Srbiji i drugdje u regiji, po znatno nižim cijenama, što znači da će Hrvatska tada zbrinjavati tuđi 
otpad, a poticati proizvodnju u drugim državama.  
 
Već četiri godine proizvođači, moglo se čuti, plaćaju 1.500 kuna naknada za zbrinjavanje svake tone vrećica 
koju stavljaju na tržište, Fond za zaštitu okoliša od toga svake godine zaradi 3,5 milijuna kuna, no sustav 
zbrinjavanja još uvijek ‐ ne postoji. 
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PROIZVOĐAĆI SE BUNE 

Naplaćivanjem plastičnih vrečica ministrica Holy uništit će 3.000 radnih 
mjesta u Hrvatskoj 
 
Naknada od 2 kune za vrećicu direktno i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje te negativno 
djeluje na željenu zaštitu okoliša. Alternativne vrećice od papira ili tekstila više opterećuju okoliš od 
plastičnih. 
 
Naknada na plastične vrećice u iznosu od dvije kune, koju predlaže ministrica zaštite okoliša i prirode 
Mirela Holy, ugrozit će poslovanje 50‐ak domaćih tvrtki i tri tisuće radnih mjesta, poručili su predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica. 
 
Ministrica Holy najavila je više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih vrećica već će se morati plaćati 
naknada od 2 kune. Proizvođači vrećica pobunili su se protiv najavljene odluke. 
 
‐ Naknada direktno i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje te negativno djeluje na željenu 
zaštitu okoliša. Alternativne vrećice od papira ili tekstila više opterećuju okoliš od plastičnih. Važno je 
istaknuti da su domaći proizvođači opterećeni kreditima koje su iskoristili za modernizaciju pogona. 
Također treba reći da se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj ‐ rekao je Želimir Feitl, predsjednik 
Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori, za Lider. 
 
Napomenuo je kako Hrvatska izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži 
da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. 
 
Također istaknuli su da se plastične vrećice mogu u potpunosti reciklirati i ponovo upotrijebiti. Problem 
nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde proizvođači. 
 
http://www.dnevno.hr/vijesti/novac/naplacivanjem_plasticnih_vrecica_ministrica_holy_unistiti_ce_3000_
radnih_mjesta_u_hrvatskoj/733804.html 



 

 
 

Šteta je golema 
Naknada za vrećice 'ubija' 50 hrvatskih tvrtki 
 

 
 
Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećici direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača 
plastičnih vrećica i njihovih tri tisuće zaposlenih, a ne bi bio zaštićen okoliš, čije onečišćenje tim vrećicama 
uzrokuje najviše ljudsko ponašanje. 
 
Upozorili su na to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno 
udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA na konferenciji za medije u 
Komori Zagreb.  
 
Tvrde da se s tim potezom pogoduje i uvoznom lobiju papirnatih i platnenih vrećica, kojih u Hrvatskoj 
nema dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš.  
 
Svi oni iznenađeni su najavama ministrice Mirele Holy te čekaju da ih ona primi na razgovor, što je obećala, 
rekao je predsjednik HGK‐ova udruženja Želimir Feitl. 
 
Šteta već nastala 
 
"Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za 
separiranje otpada po smetlištima", kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji.  
 
Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji, jer 
dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se moraju dodatno 
zaduživati za sirovinu.  
 
Danas.hr 
21.05.2012. 
 
http://danas.net.hr/novac/naknada‐za‐vrecice‐ubija‐3000‐radnih‐mjesta 



 

 
 
PROTIV NAKNADE ZA VREĆICE 

'Holy ugrožava 50‐ak tvrtki i 3.000 radnih mjesta' 
 

 
 
Naknada na plastične vrećice u iznosu od dvije kune koju predlaže ministrica zaštite okoliša i prirode Mirela 
Holy ugrozit će poslovanje 50‐ak domaćih tvrtki i tri tisuće radnih mjesta, poručili su predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica. 
 
 Ministrica Holy najavila je više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih vrećica već će se morati plaćati 
naknada od 2 kune. Proizvođači vrećica pobunili su se protiv najavljene odluke, piše Lider. 
 
 'Naknada direktno i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje, te negativno djeluje na željenu 
zaštitu okoliša. Alternativne vrećice od papira ili tekstila više opterećuju okoliš od plastičnih. Važno je 
istaknuti da su domaći proizvođači opterećeni kreditima koje su iskoristili za modernizaciju pogona. 
Također treba reći da se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj', rekao je Želimir Feitl predsjednik 
Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. 
 
 Napomenuo je kako Hrvatska izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži 
da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. Također istaknuli su da se plastične 
vrećice mogu u potpunosti reciklirati i ponovo upotrijebiti. Problem nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde 
proizvođači, piše Lider. 
 
 'Najlakše je manipulirati javnosti sa slikama vrećica po parkovima i zelenim površinama. Mišljenje je da bi 
trebalo uložiti u sortiranje sekundarnog otpada i na taj način riješiti taj problem. Proizvođači bi otkupljivali 
vrećica i reciklirali ih, problem je skupljanje', rekao je Vladimir Ferdelji, predsjednik društva za plastiku i 
gumu.  
 
 Pozvali su Vladu da prilikom donošenja ovakvih odluka konzultiraju struku i proizvođače, te da ne srljaju s 
ovom naknadom. 
 
http://www.tportal.hr/biznis/gospodarstvo/195038/Holy‐ugrozava‐50‐ak‐tvrtki‐i‐3‐000‐radnih‐
mjesta.html 
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Uvođenje naknade za vrećice ugrozit će 3000 radnih mjesta 
 
Uvođenje naknade od dvije kune ugrozilo bi poslovanje pedesetak proizvođača i negativno utjecalo na okoliš  
 
Dobavljači više ne žele dati robu na odgodu, djelatnici su već počeli tražiti novo zaposlenje, a i moramo se dodatno 
zaduživati da bi avansno dobili robu kako bi mogli nastaviti proizvodnju. Posljedice koje već danas osjete 
proizvođači plastičnih vrećica zbog najave ministrice zaštite okoliša i prirode Mirele Holy da će se uvesti naknada 
na sve plastične vrećice od najmanje dvije kune, izložio je Dragutin Drčić, vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska. 

 
Proizvođači plastičnih vrećica: 'Ova je mjera u interesu proizvođača tekstila i 
papira'/PXL 
 
Uvođenje naknade ugrozit će poslovanje pedesetak tvrtki koje se bave 
proizvodnjom plastičnih vrećica te 3000 radnih mjesta, povećat će 
uvoz, otvoriti mogućnosti za crno tržište i sivu ekonomiju, te 
istovremeno usmjeriti potrošače na rješenja koja su znatno ekološki 
nepovoljnija, upozorio je je Drčić na jučerašnjoj konferenciji, na kojoj 
su predstavljene sve negativnosti mogućeg uvođenja naknade. 

 
Želimir Feitl, predsjednik Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori, rekao je da izvoz 
domaćih proizvođača plastičnih vrećica iznosi 25,4 milijuna dolara dok uvoz iznosi 15,5 milijuna dolara i uglavnom 
se odnosi na uvoz preko stranih trgovačkih lanaca. Napomenuo je i činjenicu da proizvođači već plaćaju naknadu 
na plastične vrećice u iznosu od 1500 kuna po toni. "Naknada od dvije kune prouzročit će gašenje te proizvodnje te 
će dovesti do diskriminacije plastičnih vrećica u korist papirnatih i platnenih", istaknuo je Feitl. 
 
Plastične vrećice proizvode se od ekološki najčišćeg materijala te su sto posto ponovno upotrebljive. Zašto 
se onda napada njihova proizvodnja, zapitao se Vladimir Ferdelji, predsjednik HUM‐CROMA. "Zbog svoje 
teške razgradivosti proglašene su zagađivačem, što opet otkriva ljudsko ponašanje, a upravo ih to čini 
ekološki neprihvatljivima. Čudno je uvoditi naknadu na proizvod zbog ljudskog ponašanja", rekao je 
Ferdelji. Zaključio je da je ova mjera očigledno u interesu proizvođača tekstila i papira, kojih, znakovito, u 
Hrvatskoj nema, naglasio je i dodao da se ovim propagiraju uvozni lobiji.  
 
Romeo Deša, direktor proizvodnje tvrtke Dina s Krka, ovu je najavu nazvao je tsunamijem zbog kojeg se 
prvi put okupio ovako velik broj proizvođača. Istaknuo je kako će povećana naknada navesti ljude da pređu 
na nešto jeftinije i ekološki manje prihvatljivije vrećice, što će ugroziti domaću proizvodnju.Profesor Igor 
Čatić iz Društva za plastiku i gumu smatra da nas zeleni teroriziraju. "Nakon što su uništili proizvodnju PVC‐
a u Hrvatskoj, sada žele uništiti i proizvodnju plastičnih vrećica". Kako je objasnio, proizvodnja od četiri lipe 
želi se dodatno opteretiti u korist proizvodnje papirnatih vrećica za koje treba 17 puta više vode zbog kojih 
je emisija štetnih plinova u konačnici deset puta veća. 
 
Ekologija ‐ Papir štetniji od plastike  
 

Norma 14040 ‐ Procjena životnog utjecaja, koja razmatra utjecaj pojedinog proizvoda i materijala na okoliš, 
izračunala je da plastične vrećice manje opterećuju okoliš od papirnatih i platnenih. Također, mnoge 
studije dokazuju da se za proizvodnju i zbrinjavanje istih troši više prirodnih resursa te da se više 
opterećuje okoliš. U Njemačkoj je pak izrađena studija koja je izračunala da bi se potrošnja energije 
povećala za 108%, proizvodni troškovi porasli bi za 128%, te bi se masa ambalaže povećala za 291%, u 
slučaju zabrane plastičnih vrećica. 
 
http://www.poslovni.hr/vijesti/uvodenje‐naknade‐za‐vrecice‐ugrozit‐ce‐3000‐radnih‐mjesta‐205248.aspx 
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Naknada zatvara 50 tvrtki 
Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećici direktno bi 
ugrozilo  opstanak  50  tvrtki  proizvođača  plastičnih  vrećica  i 
njihovih  tri  tisuće  zaposlenih.  Ne  bi  bio  zaštićen  okoliš,  čije 
onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, a 
time se pogoduje i uvoznom lobiju papirnatih i platnenih vrećica 
kojih  u  Hrvatskoj  nema  dovoljno  i  čija  je  proizvodnja  puno 
skuplja i rizičnija za okoliš. 
 

Upozorili  su  na  to  predstavnci  proizvođača  plastičnih  vrećica, 
Društva  za  plastiku  i  gumu,  istoimeno  udruženje  pri Hrvatskoj 
gospodarskoj  komori  (HGK)  te  Udruženje  HUM‐CROMA  na 
današnjoj konferenciji za medije u Komori Zagreb. 
 

Svi oni iznenađeni su najavama ministrice Mirele Holy te čekaju 
da ih ona primi na razgovor, što je obećala, rekao je predsjednik 
HGK‐ova  udruženja  Želimir  Feitl  naglasivši  da  bi  s  novom 
naknadom proizvodnja postala neisplativa. 
 

Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri  lipe po 
komadu, godišnje proizvedu oko 4000 tona tih vrećica, od čega 
se više od pola izvozi u Europu, a već plaćaju naknadu od 1.500 
kuna  po  toni.  To  godišnje,  s  obzirom  na  2400  tona  plastičnih 
vrećica na hrvatskom tržištu,  iznosi oko 3,5 milijuna kuna. Fond 
za zaštitu okoliša, kojemu se  to uplaćuje, ne organizira nikakav 
sustav  prikupljanja  vrećica  što  bi  proizvođači,  kako  su  danas 
najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 

Važnije  za  okoliš  od  nove  naknade  bilo  bi  uvođenje  odvajanja 
otpada  po  kućanstvima  i  strojeva  za  separiranje  otpada  po 
smetlištima, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 

I on  je, kao  i profesor  Igor  Čatić  iz Društva  za plastiku  i gumu, 
naznačio da se te vrećiće proizvode od najčišćeg materijala koji 

je  sto posto  ponovno upotrebljiv  i  za  čiju  se proizvodnju ne  koriste hektolitri  vode  i  cijele  šume  kao u 
proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao i da je to jedna od 
najprljavijih prizvodnji zbog silnih kemikalija, da većina tih vrećica nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna 
kako bi se, primjerice meso i riba, ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosili u papiru ili platnu. 
 

Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke kćeri DINA s Krka koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
zeleni obmanjuju javnost o štetnosti plastičnih vrećica. 
One nisu  razgradive u prirodi, ali  su pogodne  za  recikliranje  i  to  je  jedna od  rijetkih proizvodnji  za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je. 
 

Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji jer 
dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se moraju dodatno 
zaduživati za sirovinu. 
 

http://www.hrt.hr/index.php?id=48&tx_ttnews[tt_news]=166420&tx_ttnews[backPid]=23&cHash=5439341569 
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"Zeleni obmanjuju javnost" 
 

Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećići direktno bi 
ugrozilo  opstanak  50  tvrtki  proizvođača  plastičnih  vrećica  i 
njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi došlo ni do zaštite okoliša čije 
onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, a 
time  se  pogoduje  i  uvoznom  lobiju  posebno  papirnatih  i 
platnenih  vrećica  kojih  u  Hrvatskoj  nema  dovoljno  i  čija  je 
proizvodnja puno skuplja  i  rizičnija za okoliš. Upozorili su na  to 
predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku  i 
gumu,  istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj  gospodarskoj  komori 
(HGK) te Udruženje HUM‐CROMA. 

  
Svi oni su  iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga  ipak neće doći čekaju da  ih 
ona  skoro  primi  na  razgovor,  što  je  obećala,  kazao  je  predsjednik  HGK‐ovog  Udruženja  Želimir  Feitl 
naglasivši  da  bi  s  novom  naknadom  proizvodnja  postala  neisplativa.  Domaći  proizvođači  proizvode 
plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 tona tih vrećica od čega se više od 
polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni. 
 
To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a 
Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav sustav prikupljanja tih vrećića što 
bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 
Te vrećiće proizvode se od najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju 
ne koriste hektolitri vode  i cijele šume kao u proizvodnji papirnatih  i platnenih vrećica  ‐ zaključio  je  Igor 
Čatić iz Društva za plastiku i gumu, dodavši da ne zna kako bi se primjerice meso i riba ili neka druga vlažna 
roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o 
štetnosti plastičnih vrećica. 
 
One nisu  razgradive u prirodi, ali  su pogodne  za  recikliranje  i  to  je  jedna od  rijetkih proizvodnji  za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. (nk) 
 
 
http://www.hrt.hr/index.php?id=440&tx_ttnews%5Btt_news%5D=166400&cHash=0a8b54c108 
 



 

 
Čekaju odgovor ministrice 

Zbog naknada za vrećice nestat će 50 tvrtki 
 
Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećici direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača 
plastičnih vrećica i njihovih tri tisuće zaposlenih. Ne bi došlo ni do zaštite okoliša čije onečišćenje tim vrećicama 
uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, a time se pogoduje i uvoznom lobiju posebno papirnatih i platnenih vrećica 
kojih u Hrvatskoj nema dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš, javlja HTV . 

 
Upozorili su to predstavnci proizvođača 
plastičnih vrećica, Društva za plastiku i 
gumu, istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj 
gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje 
HUM‐CROMA na današnjoj konferenciji 
za medije u Komori Zagreb. 
 
Svi oni su iznenađeni najavama ministrice 
Mirele Holy te čekaju da ih ona primi na 
razgovor, što je obećala, kazao je 
predsjednik HGK‐ovog Udruženja Želimir 
Feitl naglasivši da bi s novom naknadom 
proizvodnja postala neisplativa. 
 

Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 
tona tih vrećica, od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 
kuna po toni. To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 
milijuna kuna. Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, ne organizira nikakav sustav prikupljanja 
vrećica što bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 
Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za 
separiranje otpada po smetlištima, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 
I on je kao i profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naznačio da se te vrećiće proizvode od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao 
i da je to jedna od najprljavijih prizvodnji zbog korištenja silnih kemikalija, da većina tih vrećica nije 
prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina 
iznosila u papiru ili platnu. 
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je 
zeleni totalno obmanjuju javnost o štetnosti plastičnih vrećica. 
One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih proizvodnji za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. 
 
Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji jer 
dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se moraju dodatno 
zaduživati za sirovinu. 
 
http://www.ezadar.hr/clanak/zbog‐naknada‐za‐vrecice‐nestat‐ce‐50‐tvrtki  
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"Zeleni obmanjuju javnost" 
 

Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećići direktno bi 
ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača plastičnih vrećica i 
njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi došlo ni do zaštite okoliša 
čije onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko 
ponašanje, a time se pogoduje i uvoznom lobiju posebno 
papirnatih i platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema dovoljno i 
čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš. Upozorili su 
na to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za 
plastiku i gumu, istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj 
komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA. 

 
Svi oni su iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga ipak neće doći čekaju da ih 
ona skoro primi na razgovor, što je obećala, kazao je predsjednik HGK‐ovog Udruženja Želimir Feitl 
naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. Domaći proizvođači proizvode 
plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 tona tih vrećica od čega se više od 
polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni. 
 
 To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a 
Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav sustav prikupljanja tih vrećića što 
bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 
Te vrećiće proizvode se od najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju 
ne koriste hektolitri vode i cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica ‐ zaključio je Igor 
Čatić iz Društva za plastiku i gumu, dodavši da ne zna kako bi se primjerice meso i riba ili neka druga vlažna 
roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o 
štetnosti plastičnih vrećica. 
 
One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih proizvodnji za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. (nk) 
 
http://www.hrt.hr/index.php?id=ispis&tx_ttnews%5Btt_news%5D=166400&cHash=0a8b54c108 
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"Naknada za plastične vrećice odnosi tri tisuće radnih mjesta i ne štiti okoliš" 
 

Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj 
vrećici direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki 
proizvođača plastičnih vrećica i njihovih tri tisuće 
zaposlenih, ne bi došlo ni do zaštite okoliša čije 
onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko 
ponašanje, a time se pogoduje i uvoznom lobiju 
posebno papirnatih i platnenih vrećica kojih u 
Hrvatskoj nema dovoljno i čija je proizvodnja puno 
skuplja i rizičnija za okoliš. 
 

 Upozorili su to predstavnici proizvođača plastičnih 
vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno 

Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA na današnjoj konferenciji 
za medije u Komori Zagreb. 
 

 Svi oni su iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga ipak neće doći čekaju da ih 
ona skoro primi na razgovor, što je obećala, kazao je predsjednik HGK‐ovog Udruženja Želimir Feitl 
naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. 
 

Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 
tona tih vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 
kuna po toni. 
 

 To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a 
Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav sustav prikupljanja tih vrećića što 
bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 

 Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za 
separiranje otpada po smetlištima, jer je ljudsko ponašanje i nebriga ono što te vrećiće čini problemom, 
kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 

 I on je kao i profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naznačio da se te vrećiće proizvode od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. 
 

 Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao i da je to jedna od najprljavijih prizvodnji zbog korištenja 
silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice 
meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 
 

Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke‐kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da 
je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o 
štetnosti plastičnih vrećica. 
 

 One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih proizvodnji za koju 
Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz 
od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. 
 

 Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i sama priča o plastičnim vrećicama naštetila 
proizvodnji jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se 
moraju dodatno zaduživati za sirovinu.                (Hina) 
http://www.slobodnadalmacija.hr/Novosti/Biznis/tabid/69/articleType/ArticleView/articleId/175279/Default.aspx 
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‘Naknada za vrećice ugrozit će 3000 radnih mjesta’  
 

 
 
Naknada na plastične vrećice u iznosu od dvije kune koju predlaže ministrica zaštite okoliša i prirode Mirela 
Holy ugrozit će poslovanje 50‐ak domaćih tvrtki i tri tisuće radnih mjesta, poručili su predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica. 
 
Ministrica Holy najavila je više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih vrećica već će se morati plaćati 
naknada od 2 kune. Proizvođači vrećica pobunili su se protiv najavljene odluke.  
‐ Naknada direktno i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje, te negativno djeluje na željenu 
zaštitu okoliša. Alternativne vrećice od papira ili tekstila više opterećuju okoliš od plastičnih. Važno je 
istaknuti da su domaći proizvođači opterećeni kreditima koje su iskoristili za modernizaciju pogona. 
Također treba reći da se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj – rekao je Želimir Feitl predsjednik 
Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. 
 
Napomenuo je kako Hrvatska izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži 
da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. Također istaknuli su da se plastične 
vrećice mogu u potpunosti reciklirati i ponovo upotrijebiti. Problem nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde 
proizvođači. 
 
‐ Najlakše je manipulirati javnosti sa slikama vrećica po parkovima i zelenim površinama. Mišljenje je da bi 
trebalo uložiti u sortiranje sekundarnog otpada i na taj način riješiti taj problem. Proizvođači bi otkupljivali 
vrećica i reciklirali ih, problem je skupljanje ‐ rekao je Vladimir Ferdelji, predsjednik društva za plastiku i 
gumu. Pozvali su Vladu da prilikom donošenja ovakvih odluka konzultiraju struku i proizvođače, te da ne 
srljaju s ovom naknadom. 
 
http://liderpress.hr/tvrtke‐i‐trzista/poslovna‐scena/naknada‐za‐vrecice‐ugrozit‐ce‐3000‐radnih‐mjesta/ 
 



 
 

Naplaćivanjem plastičnih vrečica ministrica Holy uništit će 3.000 radnih 
mjesta u Hrvatskoj 
 

Naknada od 2 kune za vrećicu direktno  i 
nepovratno  ugrožava  opstanak  domaće 
proizvodnje  te  negativno  djeluje  na 
željenu  zaštitu  okoliša.  Alternativne 
vrećice  od  papira  ili  tekstila  više 
opterećuju okoliš od plastičnih. 
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Naknada  na  plastične  vrećice  u  iznosu  od  dvije  kune,  koju  predlaže ministrica  zaštite  okoliša  i  prirode 
Mirela Holy, ugrozit će poslovanje 50‐ak domaćih tvrtki  i tri tisuće radnih mjesta, poručili su predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica. 
 
Ministrica Holy najavila  je  više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih  vrećica  već  će  se morati plaćati 
naknada od 2 kune. Proizvođači vrećica pobunili su se protiv najavljene odluke. 
 
‐ Naknada direktno  i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje  te negativno djeluje na željenu 
zaštitu  okoliša.  Alternativne  vrećice  od  papira  ili  tekstila  više  opterećuju  okoliš  od  plastičnih.  Važno  je 
istaknuti  da  su  domaći  proizvođači  opterećeni  kreditima  koje  su  iskoristili  za  modernizaciju  pogona. 
Također  treba reći da se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj  ‐ rekao  je Želimir Feitl, predsjednik 
Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori, za Lider. 
 
Napomenuo  je kako Hrvatska  izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži 
da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. 
 
Također  istaknuli  su da  se plastične vrećice mogu u potpunosti  reciklirati  i ponovo upotrijebiti. Problem 
nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde proizvođači. 
 
http://news‐tube.net/naplacivanjem‐plasticnih‐vrecica‐ministrica‐holy‐unistit‐ce‐3‐000‐radnih‐mjesta‐u‐
hrvatskoj/ 
 



 
 

‘Holy ugrožava 50‐ak tvrtki i 3.000 radnih mjesta’ 
 

Naknada  na  plastične  vrećice  u  iznosu  od 
dvije  kune  koju  predlaže  ministrica  zaštite 
okoliša  i  prirode  Mirela  Holy  ugrozit  će 
poslovanje  50‐ak  domaćih  tvrtki  i  tri  tisuće 
radnih  mjesta,  poručili  su  predstavnici 
proizvođača plastičnih vrećica. 
 
Ministrica  Holy  najavila  je  više  neće  biti 
besplatnog  dijeljena  plastičnih  vrećica  već  će 
se  morati  plaćati  naknada  od  2  kune. 
Proizvođači  vrećica  pobunili  su  se  protiv 
najavljene odluke, piše Lider. 
 
 'Naknada  direktno  i  nepovratno  ugrožava 
opstanak  domaće  proizvodnje,  te  negativno 

djeluje  na  željenu  zaštitu  okoliša.  Alternativne  vrećice  od  papira  ili  tekstila  više  opterećuju  okoliš  od 
plastičnih.  Važno  je  istaknuti  da  su  domaći  proizvođači  opterećeni  kreditima  koje  su  iskoristili  za 
modernizaciju  pogona.  Također  treba  reći  da  se  sirovina  za  ove  vrećice  nabavlja  u Hrvatskoj',  rekao  je 
Želimir Feitl predsjednik Udruženja za plastiku i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. 
 
 Napomenuo je kako Hrvatska izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži 
da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. Također istaknuli su da se plastične 
vrećice mogu u potpunosti reciklirati i ponovo upotrijebiti. Problem nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde 
proizvođači, piše Lider. 
 
 'Najlakše je manipulirati javnosti sa slikama vrećica po parkovima i zelenim površinama. Mišljenje je da bi 
trebalo uložiti u sortiranje sekundarnog otpada i na taj način riješiti taj problem. Proizvođači bi otkupljivali 
vrećica  i  reciklirali  ih, problem  je  skupljanje',  rekao  je Vladimir Ferdelji, predsjednik društva za plastiku  i 
gumu.  
 
 Pozvali su Vladu da prilikom donošenja ovakvih odluka konzultiraju struku i proizvođače, te da ne srljaju s 
ovom naknadom. 
 
 
http://news‐tube.net/holy‐ugrozava‐50‐ak‐tvrtki‐i‐3‐000‐radnih‐mjesta/ 
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Najavljeno uvođenje ekološke naknade na plastične vrećice, od dvije kune po komadu, ugasit će pedesetak 
hrvatskih  tvrtki koje se bave proizvodnjom sirovine za vrećice  i vrećica, a  time  i  tri  tisuće  radnih mjesta, 
poručili su s konferencije za novinare u ponedjeljak proizvođači vrećica te zagovornici plastike. 
 
Alternativne vrećice, izrađene od papira ili tekstila, kazali su, više opterećuju okoliš od plastičnih vrećica, jer 
se  u  njihovoj  proizvodnji  troši  daleko  više  vode  i  proizvodi  puno  više  ugljičnog  dioksida,  a  budući  da 
Hrvatska vlastite proizvodnje tih vrećica niti nema, povećat će se uvoz na štetu hrvatskog izvoza plastike. 
 
Dragutin Drčić,  vlasnik  tvrtke Optiplast  iz  Siska,  koja u proizvodnji  vrećica  zapošljava 40  radnika na upit  
novinara kako drugačije natjerati građane da vrećice ne bacaju u okoliš, odgovara da  će ministrici Mireli 
Holy  predložiti  da  se  građanima  u  budućem  sustavu  selektiranja  kućnog  otpada  omogući  i  odvojeno 
odlaganje plastičnih vrećica, koje će proizvođači zatim reciklirati. 
 
Domaći proizvođači upozoravaju i na to da će hrvatski građani plastične vrećice, u slučaju poreza, kupovati 
u BiH, Srbiji i drugdje u regiji po znatno nižim cijenama, što znači da će Hrvatska tada zbrinjavati tuđi otpad, 
a poticati proizvodnju u drugim državama. 
 
Već četiri godine proizvođači, čulo se, plaćaju 1.500 kuna naknada za zbrinjavanje svake tone vrećica koju 
stavljaju  na  tržište,  Fond  za  zaštitu  okoliša  od  toga  svake  godine  zaradi  3,5 milijuna  kuna,  no  sustav 
zbrinjavanja još uvijek ‐ ne postoji. 
 
Prema neslužbenim informacijama iz Ministarstva zaštite okoliša, uvođenje poreza na vrećice sigurno neće 
biti moguće prije početka iduće godine. 
 
Prema  riječima  prof.  Igora  Čatića  iz  Društva  za  plastiku  i  gumu,  proizvodnja  tisuću  plastičnih  vrećica 
proizvede 292 kilograma CO2, papirnatih vrećica pet puta više, dok se herbicidima korištenim u proizvodnji 
platnenih vrećica svake godine otruje milijun ljudi. (B. MRVOŠ PAVIĆ/Novi list) 
 
http://www.glasistre.hr/hrvatska/vijest/353180 



 
 

Naknada za plastične vrećice donose tri tisuće otkaza i ne štiti okoliš 
 

Uvođenje  naknade  od  dvije  kune  po 
plastičnoj  vrećići  direktno  bi  ugrozilo 
opstanak  50  tvrtki  proizvođača  plastičnih 
vrećica  i njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi 
došlo  ni  do  zaštite  okoliša  čije  onečišćenje 
tim  vrećicama  uzrokuje  najviše  ljudsko 
ponašanje,  a  time  se  pogoduje  i  uvoznom 
lobiju posebno papirnatih i platnenih vrećica 
kojih  u  Hrvatskoj  nema  dovoljno  i  čija  je 
proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš. 
 
Upozorili  su  to  predstavnci  proizvođača 
plastičnih  vrećica,  Društva  za  plastiku  i 

gumu, istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA. 
 
Svi oni su  iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga  ipak neće doći čekaju da  ih 
ona  skoro  primi  na  razgovor,  što  je  obećala,  kazao  je  predsjednik  HGK‐ovog  Udruženja  Želimir  Feitl 
naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. 
 
Domaći  proizvođači  proizvode  plastične  vrećice  za  četiri  lipe  po  komadu,  godišnje  proizvedu  oko  4.000 
tona tih vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 
kuna po toni. 
 
To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a 
Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav sustav prikupljanja tih vrećića što 
bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 
Upitna prihvatljivost platnenih vrećica 
 
Važnije  za  okoliš  od  nove  naknade  bilo  bi  uvođenje  odvajanja  otpada  po  kućanstvima  i  strojeva  za 
separiranje otpada po smetlištima,  jer  je  ljudsko ponašanje  i nebriga ono što  te vrećiće  čini problemom, 
kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 
I  on  je  kao  i  profesor  Igor  Čatić  iz Društva  za  plastiku  i  gumu  naznačio  da  se  te  vrećiće  proizvode  od 
najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i 
cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica. 
 
Čatić  je za proizvodnju platnenih vrećica kazao  i da  je  to  jedna od najprljavijih prizvodnji zbog korištenja 
silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice 
meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. (Hina/jk) 
 
 
http://www.poslovni‐savjetnik.com/hrvatska/naknada‐za‐plasticne‐vrecice‐donose‐tri‐tisuce‐otkaza‐i‐ne‐
stiti‐okolis 
 



 
 

Uvođenje naknade za vrećice ugrozit će 3000 radnih mjesta 
 
21.05.2012 22:00:00 
 
Uvođenje  naknade  od  dvije  kune  ugrozilo  bi  poslovanje  pedesetak  proizvođača  i  negativno  utjecalo  na 
okoliš  
 
Dobavljači više ne žele dati robu na odgodu, djelatnici su već počeli tražiti novo zaposlenje, a i moramo se 
dodatno zaduživati da bi avansno dobili robu kako bi mogli nastaviti proizvodnju. Posljedice koje već danas 
osjete proizvođači plastičnih vrećica zbog najave ministrice zaštite okoliša  i prirode Mirele Holy da  će se 
uvesti naknada na  sve plastične  vrećice od najmanje dvije  kune,  izložio  je Dragutin Drčić,  vlasnik  tvrtke 
Optiplast iz Siska. 
 

Uvođenje naknade ugrozit će poslovanje pedesetak tvrtki koje se bave 
proizvodnjom  plastičnih  vrećica  te  3000  radnih  mjesta,  povećat  će 
uvoz,  otvoriti  mogućnosti  za  crno  tržište  i  sivu  ekonomiju,  te 
istovremeno  usmjeriti  potrošače  na  rješenja  koja  su  znatno  ekološki 
nepovoljnija, upozorio  je  je Drčić na  jučerašnjoj konferenciji, na kojoj 
su predstavljene sve negativnosti mogućeg uvođenja naknade. 
 
Želimir  Feitl,  predsjednik Udruženja  za  plastiku  i  gumu  pri  Hrvatskoj 
gospodarskoj komori, rekao je da izvoz domaćih proizvođača plastičnih 
vrećica iznosi 25,4 milijuna dolara dok uvoz iznosi 15,5 milijuna dolara i 

uglavnom se odnosi na uvoz preko stranih trgovačkih lanaca. Napomenuo je i činjenicu da proizvođači već 
plaćaju naknadu na plastične vrećice u iznosu od 1500 kuna po toni. "Naknada od dvije kune prouzročit će 
gašenje  te proizvodnje  te  će dovesti do diskriminacije plastičnih vrećica u korist papirnatih  i platnenih", 
istaknuo je Feitl. 
 
Plastične vrećice proizvode se od ekološki najčišćeg materijala te su sto posto ponovno upotrebljive. Zašto 
se onda napada njihova proizvodnja, zapitao se Vladimir Ferdelji, predsjednik HUM‐CROMA. "Zbog svoje 
teške  razgradivosti  proglašene  su  zagađivačem,  što  opet  otkriva  ljudsko  ponašanje,  a  upravo  ih  to  čini 
ekološki  neprihvatljivima.  Čudno  je  uvoditi  naknadu  na  proizvod  zbog  ljudskog  ponašanja",  rekao  je 
Ferdelji. Zaključio je da je ova mjera očigledno u  interesu proizvođača tekstila  i papira, kojih, znakovito, u 
Hrvatskoj nema, naglasio je i dodao da se ovim propagiraju uvozni lobiji. 
 
 Romeo Deša, direktor proizvodnje tvrtke Dina s Krka, ovu  je najavu nazvao  je tsunamijem zbog kojeg se 
prvi put okupio ovako velik broj proizvođača. Istaknuo je kako će povećana naknada navesti ljude da pređu 
na nešto jeftinije i ekološki manje prihvatljivije vrećice, što će ugroziti domaću proizvodnju. 
 
Profesor  Igor  Čatić  iz Društva za plastiku  i gumu  smatra da nas zeleni  teroriziraju. "Nakon  što  su uništili 
proizvodnju  PVC‐a  u  Hrvatskoj,  sada  žele  uništiti  i  proizvodnju  plastičnih  vrećica".  Kako  je  objasnio, 
proizvodnja od četiri lipe želi se dodatno opteretiti u korist proizvodnje papirnatih vrećica za koje treba 17 
puta više vode zbog kojih je emisija štetnih plinova u konačnici deset puta veća. 
 
http://reporter.com.hr/168953‐uvodenje‐naknade‐za‐vrecice‐ugrozit‐ce‐3000‐radnih‐mjesta.html 
 



 
 
UPOZORAVAJU NA PROBLEME ZBOG UVOĐENJA NAKNADE ZA PLASTIČNE VREĆICE: 

Ugasit će se pedesetak tvrtki, a time i 3.000 radnih mjesta 
 

 
 
ZAGREB ‐ Najavljeno uvođenje ekološke naknade na plastične vrećice od dvije kune po komadu, ugasit će 
pedesetak hrvatskih  tvrtki koje  se bave proizvodnjom  sirovine za vrećice  i vrećica, a  time  i 3.000  radnih 
mjesta  ‐  poručili  su  s  jučerašnje  konferencije  za  novinare  proizvođači  vrećica  te  zagovornici  plastike. 
Alternative vrećice, izrađene od papira ili tekstila, rekli su, više opterećuju okoliš od plastičnih vrećica jer se 
u  njihovoj  proizvodnji  troši  daleko  više  vode  i  proizvodi  puno  više  ugljičnog  dioksida,  a  kako  Hrvatska 
vlastite proizvodnje tih vrećica niti nema, povećat će se uvoz, na štetu hrvatskog izvoza plastike. 
 
‐ Ako je svima jasno da nisu vrećice zagađivač, već ljudi koji ih bacaju u okoliš, uvođenje nameta na vrećice 
bilo bi kao uvođenje dodatnog poreza na automobile  jer u njima mnogi  i pogibaju! Ova hajka na vrećice 
zapravo  je  predstava  u  interesu  papirnatog  i  tekstilnog  uvoznog  lobija,  koji  je  u  Hrvatskoj  već  uništio 
mnoge industrijske grane ‐ izjavio je Vladimir Ferdelji, predsjednik Hrvatske udruge menadžera. Proizvođači 
upozoravaju  i  na  to  da  će  hrvatski  građani  plastične  vrećice,  u  slučaju  poreza,  kupovati  u  BiH,  Srbiji  i 
drugdje u regiji, po znatno nižim cijenama, što znači da će Hrvatska tada zbrinjavati tuđi otpad, a poticati 
proizvodnju u drugim državama. Već četiri godine proizvođači plaćaju 1.500 kuna naknada za zbrinjavanje 
svake tone vrećica koju stavljaju na tržište, Fond za zaštitu okoliša od toga svake godine zaradi 3,5 milijuna 
kuna, no sustav zbrinjavanja još uvijek ‐ ne postoji.(B.M.P.) 
 
http://www.glas‐slavonije.hr/167606/1/Ugasit‐ce‐se‐pedesetak‐tvrtki‐a‐time‐i‐3000‐radnih‐mjesta 
 
 



 

 
 
http://www.monitor.hr/vijesti/zbog‐naknade‐na‐plastiku‐3‐tisuce‐ljudi‐ostaje‐bez‐posla/202982/ 
 
 
 
 
 

 
 
 
http://www.vijesti.hr/vijest/www.poslovnipuls.com/2012/05/22/plasticne‐vrecice‐zabrana/ 
 



 
 

Plastične vrećice  

Plastika je ekološki iznimno prihvatljiva…kažu proizvođači plastičnih vrećica 
 

Najavljena naknada za korištenje plastičnih vrećica od 
dvije kune izravno i nepovratno ugrožava opstanak 
domaće proizvodnje s oko tri tisuće zaposlenih u 50 
tvrtki te negativno djeluje na željenu zaštitu okoliša jer 
najavljena alternativna vrećica izrađena od papira ili 
tekstila više opterećuje okoliš od plastične vrećice, 
naglašeno je na konferenciji za medije 21. svibnja u HGK, 
na kojoj su predstavnici Udruženja za plastiku i gumu 
upozorili na probleme i posljedice koje bi imali 
uvođenjem naknada za korištenje plastičnih vrećica… 
 

Kako smatraju u Udruženju, najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica neće pomoći očuvanju okoliša 
budući da ne postoji sustav za zbrinjavanje otpada. Također najavljeni namet, ako se uvede, neće pomoći 
okolišu, a prouzročit će novo zatvaranje radnih mjesta te onemogućiti vraćanje kredita malim i srednjim 
tvrtkama koje rade u ovoj grani industrije. Osim toga, smatraju kako najavljena mjera nema nikakvo 
uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 
 

Predsjednik Udruženja za plastiku i gumu HGK Želimir Feitl naglasio je kako prije donošenja tih mjera treba 
konzultirati struku, proizvođače i znanost. “Argumenti da plastična vrećica zagađuje okoliš ne stoje, ona ga 
eventualno onečišćuje, ali ako bi  se prikupljala za reciklažu, onda niti ne onečišćuje”, kazao je Feitl 
napomenuvši kako su od ministrice zaštite okoliša Mirele Holly dobili obećanje da će ih pozvati na sastanak 
te će argumentirano nastojati da se ne uvodi ova naknada. 
 

Direktor proizvodnje tvrtke DINA – Petrokemija d.d. s Krka Romeo Deša istaknuo je kako je značaj ove 
namjere ravan tsunamiju. “Odlučili smo sačuvati svojih 3000 radnih mjesta te spriječiti crno tržište u ovom 
području. Javnost je pala pod utjecaj zelenih te plastične vrećice povezuje sa zaštitom okoliša”, napomenuo 
je Deša dodavši kako negoduju jer se površno i amaterski govori o toj struci, znanosti te egzistenciji i pri 
tome se naglašava okoliš. Plastične su vrećice od 17 do 20 puta manje volumenizirane od ostalog 
materijala, a za papirnate je vrećice potrebno kudikamo više prijevoznih sredstava za odvoz, a čak 17 tisuća 
litara vode treba potrošiti za proizvodnju jedne tone papira, također povećavat će se i uvoz. Plastika je 
ekološki najpovoljnije rješenje, a njezinim će se opterećivanjem građane poticati da pređu na skuplje i 
ekološki nepovoljnije materijale, kazao je Deša. 
 

Dragutin Drčić, vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska istaknuo je kako bi posljedica te odluke moglo biti gašenje 
tri tisuće radnih mjesta te odlazak 50 tvrtki u stečaj. Domaći su proizvođači također opterećeni kreditima 
koje, ako se najavljena naknada realizira, neće moći vratiti. Tim bi mjerama plastične vrećice koje su 
koštale 20 kuna po novome koštale 500 kuna. Inače proizvođačka je cijena četiri lipe po vrećici. Po 
sadašnjim će se cijenama vrećice kupovati u susjednim zemljama te time  zapošljavali ljude u tim zemljama, 
kazao je Drčić dodavši kako su domaći proizvođači plastičnih vrećica novim strojevima osuvremenili 
proizvodnju te su i konkurentni uvoznim vrećicama. 
 

Prema njemačkim analizama posljedica za okoliš, zabrana upotrebe plastičnih vrećica dovela bi do 
povećanja potrošnje energije za 108 posto, proizvodnih troškova za 128 posto te povećanje mase 
ambalaže 291 posto, što dovodi i do povećanja potrošnje goriva potrebnog za transport, kao i povećanje 
emisije CO2. Materijal polietilen koji se koristi za proizvodnju plastičnih vrećica nije opasan za ljudsko 
zdravlje ni za okoliš i vrlo je pogodan za recikliranje, ističu u Udruženju za plastiku i gumu, te dodaju kako 
podržavaju najavljenu mjeru Ministarstva zaštite okoliša za odvojeno prikupljanje otpada po kućanstvima 
koja bi bila jedina prava mjera za očuvanje okoliša te bi omogućila i veće količine otpada potrebnog za 
pokretanje oporabe plastičnog otpada. 
 
http://www.poslovnipuls.com/2012/05/22/plasticne‐vrecice‐zabrana/  



 
 

Naknada za vrećice ‘ubija’ 50 hrvatskih tvrtki 
 
Upozorili su na to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno 
udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM‐CROMA na konferenciji za medije u 
Komori Zagreb.  
 
Tvrde da se s tim potezom pogoduje i uvoznom lobiju papirnatih i platnenih vrećica, kojih u Hrvatskoj 
nema dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš.  
 
Svi oni iznenađeni su najavama ministrice Mirele Holy te čekaju da ih ona primi na razgovor, što je obećala, 
rekao je predsjednik HGK‐ova udruženja Želimir Feitl.  
 
Važnije je odvajanja otpada po kućanstvima 
 

 
 
Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 
tona tih vrećica, od čega se više od pola izvozi u Europu, a već plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni. To 
godišnje, s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu, iznosi oko 3,5 milijuna kuna javlja 
HTV.  
 
Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, ne organizira nikakav sustav prikupljanja vrećica što bi 
proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali.  
 
Šteta već nastala 
 
“Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za 
separiranje otpada po smetlištima”, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji.  
 
Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji, jer 
dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se moraju dodatno 
zaduživati za sirovinu. 
 
http://www.e‐baranja.hr/?p=371 
 



 
 

Poslovnjaci protiv plaćanja plastičnih vrećica 
 
Papirnate vrećice znatno više opterećuju okoliš od plastičnih 

 
Naknada za korištenje plastičnih vrećica od dvije kune izravno i 
nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje s oko tri tisuće 
zaposlenih u 50 tvrtki te negativno djeluje na željenu zaštitu okoliša jer 
najavljena alternativna vrećica izrađena od papira ili tekstila više 
opterećuje okoliš od plastične vrećice, naglašeno je na konferenciji za 
medije u HGK, na kojoj su predstavnici Udruženja za plastiku i gumu 
upozorili na probleme i posljedice koje bi imali uvođenjem naknada za 

korištenje plastičnih vrećica.  
 
Kako smatraju u Udruženju, najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica neće pomoći očuvanju okoliša 
budući da ne postoji sustav za zbrinjavanje otpada. Također najavljeni namet, ako se uvede, neće pomoći 
okolišu, a prouzročit će novo zatvaranje radnih mjesta te onemogućiti vraćanje kredita malim i srednjim 
tvrtkama koje rade u ovoj grani industrije. Osim toga, smatraju kako najavljena mjera nema nikakvo 
uporište u stručnim i znanstvenim studijama. Direktor proizvodnje tvrtke DINA – Petrokemija d.d. s Krka 
Romeo Deša istaknuo je kako je značaj ove namjere ravan tsunamiju.  
 
„Odlučili smo sačuvati svojih 3000 radnih mjesta te spriječiti crno tržište u ovom području. Javnost je pala 
pod utjecaj zelenih te plastične vrećice povezuje sa zaštitom okoliša“, napomenuo je Deša dodavši kako 
negoduju jer se površno i amaterski govori o toj struci, znanosti te egzistenciji i pri tome se naglašava 
okoliš. Plastične su vrećice od 17 do 20 puta manje volumenizirane od ostalog materijala, a za papirnate je 
vrećice potrebno kudikamo više prijevoznih sredstava za odvoz, a čak 17 tisuća litara vode treba potrošiti 
za proizvodnju jedne tone papira, također povećavat će se i uvoz. Plastika je ekološki najpovoljnije rješenje, 
a njezinim će se opterećivanjem građane poticati da pređu na skuplje i ekološki nepovoljnije materijale, 
kazao je Deša.  
 
Dragutin Drčić, vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska istaknuo je kako bi posljedica te odluke moglo biti gašenje 
tri tisuće radnih mjesta te odlazak 50 tvrtki u stečaj. Domaći su proizvođači također opterećeni kreditima 
koje, ako se najavljena naknada realizira, neće moći vratiti. Tim bi mjerama plastične vrećice koje su 
koštale 20 kuna po novome koštale 500 kuna. Inače proizvođačka je cijena četiri lipe po vrećici.  
Po sadašnjim će se cijenama vrećice kupovati u susjednim zemljama te time zapošljavali ljude u tim 
zemljama, kazao je Drčić dodavši kako su domaći proizvođači plastičnih vrećica novim strojevima 
osuvremenili proizvodnju te su i konkurentni uvoznim vrećicama. Prema njemačkim analizama posljedica 
za okoliš, zabrana upotrebe plastičnih vrećica dovela bi do povećanja potrošnje energije za 108%, 
proizvodnih troškova za 128% te povećanje mase ambalaže 291%, što dovodi i do povećanja potrošnje 
goriva potrebnog za transport, kao i povećanje emisije CO2. Materijal polietilen koji se koristi za 
proizvodnju plastičnih vrećica nije opasan za ljudsko zdravlje ni za okoliš i vrlo je pogodan za recikliranje, 
ističu u Udruženju za plastiku i gumu, te dodaju kako podržavaju najavljenu mjeru Ministarstva zaštite 
okoliša za odvojeno prikupljanje otpada po kućanstvima koja bi bila jedina prava mjera za očuvanje okoliša 
te bi omogućila i veće količine otpada potrebnog za pokretanje oporabe plastičnog otpada. Profesor Igor 
Čatić iz Društva za plastiku i gumu naglasio je kako je plastika „najzeleniji“ materijal, koji je energetski 
povoljan, tek 1,3 posto ima utjecaj na CO2 te ne zagađuje i ne troši se toliko vode kao u primjerice u 
papirnoj industriji, stoji u priopćenju iz HGK. 
 
http://www.energetika‐net.com/vijesti/zastita‐okolisa/poslovnjaci‐protiv‐placanja‐plasticnih‐vrecica‐14491 
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RTL Danas, RTL Televizija    21.05.2012 18:55, 114 sec. 
 
Autor Igor Bobić   Voditelj Igor Bobić   Urednik Igor Bobić 
 
IGOR BOBIĆ  (voditelj): Mirele Holy bez posla  će ostati 3000 radnika,  tvrde proizvođači plastičnih vrećica. 
Pobunili su se protiv uvođenja nameta od dvije kune po plastičnoj vrećici. Tvrde da je to loše za ekonomiju, 
građane, ali i za okoliš, jer su papirnate vrećice po njima još opasnije. MojimiraPastorčić.  
 
MOJIMIRA PASTORČIĆ  (novinarka): Da bi s  tržnice mogli odlaziti s kojom vrećicom manje misle  i građani 
koji podržavaju ideju o ekološkom nametu.  
 
ANKETIRANA: Time bi sigurno ograničili stvar.  
 
ANKETIRANA: Mislim da bi trebale se naplaćivati da što prirodnije živimo.  
 
MOJIMIRA PASTORČIĆ (novinarka): Slažu se i prodavači, svaki u danu podjeli po stotinu vrećica.  
 
ANKETIRANA: Bolje da se ukineju, da ih nema. Nek si nosi svak svoj ceker ili platnenu torbu.  
 
MOJIMIRA PASTORČIĆ  (novinarka): Proizvođači pak kažu, namet Mirele Holy bit  će poguban za hrvatsku 
ekonomiju. Prosječna obitelj na godinu potroši 500 vrećica umjesto nula. To će ih koštati 1000 kuna pa ih 
neće kupovati.  
 
ROMEO DEŠA  (direktor proizvodnje u  tvornici vrećica): Kad se gubi  tržište  izgubit  će se 50  tvrtki dolazi u 
pitanje  i njihova proizvodnja u ovom  trenutku, ali dolazi u pitanje 3000  radnih mjesta. Radimo u  korist 
svoje štete. A ne dobivamo nikakve pozitivne ekološke rezultate.  
 
MOJIMIRA  PASTORČIĆ  (novinarka):  Tvrde  da  plastične  vrećice  uopće  ne  zagađuju  okoliš  i  da  studije 
pokazuju kako papirnate kao zamjena nose niz problema, povećanje potrošnje energije za proizvodnju od 
108%, proizvodnih troškova za 128%, i obujma otpada za 158%.  
 
IGOR  ČATIĆ  (Društvo  za  plastiku  i  gumu):  Papirnate  vrećice  koja  traži  17  puta  više  vode  za  svoju 
proizvodnju.  
 
MOJIMIRA PASTORČIĆ (novinarka): O svemu ministrica Holy nije htjela razgovarati.  
 
MIRELA HOLY (ministrica zaštite okoliša): Neću odgovarat na ništa što nije vezano uz današnji skup, a znači 
to su obnovljivi izvori energije, niti o plastičnim vrećicama…  
 
MOJIMIRA PASTORČIĆ (novinarka): No uskoro se sastaje s proizvođačima koji će  je pokušati uvjeriti da  je 
plastična vrećica za okoliš najbolji izbor. 
 



  Vijesti, Kapital Network  21.05.2012 20:03, 65 sec. 
 
NOVINAR:  Naknada  za  plastične  vrećice  u  iznosu  od  2  kune,  koju  predlaže ministrica  zaštite  okoliša  i 
prirode, Mirela  Holly,  ugroziti  će  poslovanje  50‐tak  domaćih  tvrtki  i  3  000  radnih mjesta,  poručili  su 
predstavnici proizvođača plastičnih vrećica, piše Lider. Naknada direktno  i nepovratno ugrožava opstanak 
domaće  proizvodnje,  te  negativno  djeluje  na  željenu  zaštitu  okoliša.  Alternativne  vrećice  od  papira  ili 
tekstila,  više  opterećuju  okoliš  od  plastičnih.  Važno  je  istaknuti  da  su  domaći  proizvođači  opterećeni 
kreditima  koje  su  iskoristili  za modernizaciju  pogona.  Također  treba  reći  da  se  sirovina  za  ove  vrećice 
nabavlja u Hrvatskoj, poručuju  iz Udruženja za plastiku  i gumu pri Hrvatskoj gospodarskoj komori. Dodaje 
se  i  kako Hrvatska  izvozi  vrećice, u  vrijednosti od 25 milijuna dolara,  a uvozi 15 milijuna,  te drže da  se 
ovakvom  odlukom,  potiče  uvoz  i  uništava  domaće  gospodarstvo.  Također,  istaknuli  su  da  se  plastične 
vrećice mogu u potpunosti  reciklirati  i ponovno upotrijebiti. Problem nije u  vrećicama, nego u  ljudima, 
tvrde proizvođači. 
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ZELENA LISTA oglasila se povodom uvođenja 
nameta od dvije kune na plastične vrećice te 
podržala ministricu zaštite okoliša Mirelu Holy 
u tom naumu. 
 

"Zelena lista, pridružena članica Europskih 
zelenih, bez rezerve podržava nastojanje 
aktualne ministrice zaštite okoliša u vezi 
suzbijanja upotrebe plastičnih vrećica. 
Smatramo da je plaćanje dvije kune po vrećici 
tek prvi, ali odlučan korak koji treba poduzeti 
za obuzdavanje plastične pošasti koja već guši 

cijeli planet, a time i Hrvatsku. U sjevernom Pacifiku, između zapadne obale SAD‐a i Azije, gdje se vrtlože 
morske struje iz svih svjetskih oceana, nalazi se nakupina plastičnih vrećica, odbačene ambalaže i plastičnih 
otpadaka ‐ u veličini jednog kontinenta. Iako se stvarna veličina i masa te smjese mora i plastike tek 
procjenjuje, nema sumnje da pojava zaslužuje globalni alarm. Dokazi za tu tvrdnju vidljivi su svuda oko nas. 
Dovoljan je brzi pogled na odlagalište Jakuševac da se uvjerite kako u našem otpadu prevladavaju upravo ‐ 
plastične vrećice!", poručili su iz Zelene liste. 
 

 "Štogod kupovali, malo ili veliko, lagano ili teško, tekuće ili kruto ‐ dobivamo od prodavača u plastičnoj 
vrećici. Naše ostave, podrumi i tavani puni su vrećica koje ćemo kad‐tad baciti u otpad. Taj otpad završava 
u tlu, rijekama ili morima. Zemlje koje imaju spalionice spaljuju ih s ostalim otpadom gdje gorenjem 
stvaraju vrlo otrovne plinove i ostatke, opasne po ljudsko zdravlje i okoliš. Po svemu, očito je kako daljnja 
neobuzdana upotreba plastičnih vrećica, za sve i svašta, naprosto nije održiva", dodaju u svom priopćenju. 
 

Udruženje proizvođača plastičnih vrećica: 3.000 ljudi će ostati bez posla 
 

"Udruženje proizvođača plastičnih vrećica je održalo konferenciju za medije i protestiralo protiv uvođenja 
nameta od dvije kune po plastičnoj vrećici. Tvrde da je to zatiranje privatnog poduzetništva, da će 3.000 
ljudi ostati bez posla, a pozitivnog učinka na okoliš neće biti. Istina je da za proizvodnju papirnate vrećice 
treba puno više energije, vode i posječenih stabala. Također, istina je da je plastika uglavnom inertni otpad 
koji na odlagalištu ne reagira s okolišem. Međutim, ovisno o uvjetima, plastika se sporo raspada, od 50 do 
tisuću godina, čime je pretjerana potrošnja i odbacivanje plastičnih vrećica preraslo u globalni problem", 
navodi se u priopćenju Zelene liste. 
 

"Kad je riječ o `dvije kune po vrećici` ‐ ne radi se o zamjeni plastičnih vrećica papirnatima. Riječ je se o promjeni 
našeg komotnog ponašanja i navika u smjeru održivosti. Konkretno, to bi značilo vratiti se dobrim starim 
cekerima, mrežama i platnenim vrećicama, jer ništa od toga nije za jednokratnu upotrebu, već se može koristiti 
mjesecima, pa i godinama. Na kraju, predlažemo proizvođačima plastičnih vrećica, ako im je zaista stalo do 
zaštite okoliša ‐ preorijentirajte svoju proizvodnju, naprimjer, u platnene vrećice iz otpadnog tekstila. Platnene 
vrećice mogu biti lijepe i privlačne, ali i ne moraju. Najvažnije je da služe svojoj svrsi ‐ da višekratno prenose 
teret. S jednom trajnom vrećicom možete i stoput otići u kupovinu", poručuju za kraj iz Zelene liste. 
 

http://www.index.hr/vijesti/clanak/zelena‐lista‐podrzala‐holy‐uvodjenje‐nameta‐od‐dvije‐kune‐po‐
plasticnoj‐vrecici‐je‐tek‐prvi‐korak/616413.aspx 
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Povodom uvođenja nameta 

Zelena lista podržala Holy: Uvođenje nameta od dvije kune po 
plastičnoj vrećici je tek prvi korak 
 
Zelena lista oglasila se povodom uvođenja nameta od dvije kune na plastične vrećice te podržala ministricu 
zaštite okoliša Mirelu Holy u tom naumu. 
 

“Zelena lista, pridružena članica Europskih zelenih, 
bez rezerve podržava nastojanje aktualne ministrice 
zaštite okoliša u vezi suzbijanja upotrebe plastičnih 
vrećica. Smatramo da je plaćanje dvije kune po 
vrećici tek prvi, ali odlučan korak koji treba poduzeti 
za obuzdavanje plastične pošasti koja već guši cijeli 
planet, a time i Hrvatsku. U sjevernom Pacifiku, 
između zapadne obale SAD‐a i Azije, gdje se vrtlože 
morske struje iz svih svjetskih oceana, nalazi se 
nakupina plastičnih vrećica, odbačene ambalaže i 

plastičnih otpadaka – u veličini jednog kontinenta. Iako se stvarna veličina i masa te smjese mora i plastike 
tek procjenjuje, nema sumnje da pojava zaslužuje globalni alarm. Dokazi za tu tvrdnju vidljivi su svuda oko 
nas. Dovoljan je brzi pogled na odlagalište Jakuševac da se uvjerite kako u našem otpadu prevladavaju 
upravo ‐ plastične vrećice!”, poručili su iz Zelene liste. 
 
“Štogod kupovali, malo ili veliko, lagano ili teško, tekuće ili kruto – dobivamo od prodavača u plastičnoj 
vrećici. Naše ostave, podrumi i tavani puni su vrećica koje ćemo kad‐tad baciti u otpad. Taj otpad završava 
u tlu, rijekama ili morima. Zemlje koje imaju spalionice spaljuju ih s ostalim otpadom gdje gorenjem 
stvaraju vrlo otrovne plinove i ostatke, opasne po ljudsko zdravlje i okoliš. Po svemu, očito je kako daljnja 
neobuzdana upotreba plastičnih vrećica, za sve i svašta, naprosto nije održiva”, dodaju u svom priopćenju. 
 
Udruženje proizvođača plastičnih vrećica: 3.000 ljudi će ostati bez posla 
 
“Udruženje proizvođača plastičnih vrećica je održalo konferenciju za medije i protestiralo protiv uvođenja 
nameta od dvije kune po plastičnoj vrećici. Tvrde da je to zatiranje privatnog poduzetništva, da će 3.000 
ljudi ostati bez posla, a pozitivnog učinka na okoliš neće biti. Istina je da za proizvodnju papirnate vrećice 
treba puno više energije, vode i posječenih stabala. Također, istina je da je plastika uglavnom inertni otpad 
koji na odlagalištu ne reagira s okolišem. Međutim, ovisno o uvjetima, plastika se sporo raspada, od 50 do 
tisuću godina, čime je pretjerana potrošnja i odbacivanje plastičnih vrećica preraslo u globalni problem”, 
navodi se u priopćenju Zelene liste. 
 
“Kad je riječ o `dvije kune po vrečici` ‐ ne radi se o zamjeni plastičnih vrećica papirnatima. Riječ je se o 
promjeni našeg komotnog ponašanja i navika u smjeru održivosti. Konkretno, to bi značilo vratiti se dobrim 
starim cekerima, mrežama i platnenim vrećicama, jer ništa od toga nije za jednokratnu upotrebu, već se 
može koristiti mjesecima, pa i godinama. Na kraju, predlažemo proizvođačima plastičnih vrećica, ako im je 
zaista stalo do zaštite okoliša ‐ preorijentirajte svoju proizvodnju, naprimjer, u platnene vrećice iz otpadnog 
tekstila. Platnene vrećice mogu biti lijepe i privlačne, ali i ne moraju. Najvažnije je da služe svojoj svrsi ‐ da 
višekratno prenose teret. S jednom trajnom vrećicom možete i stoput otići u kupovinu”, poručuju za kraj iz 
Zelene liste. 
 
http://www.znet.hr/2012/05/zelena‐lista‐podrzala‐holy‐uvodenje‐nameta‐od‐dvije‐kune‐po‐plasticnoj‐
vrecici‐je‐tek‐prvi‐korak/  
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I Zelena lista za namet na plastične vrećice 
 

Zelena lista oglasila se u povodu uvođenja nameta 
od dvije kune na plastične vrećice te poduprla 
ministricu zaštite okoliša Mirelu Holy u tom 
naumu. Smatraju da je riječ o prvom, ali odlučnom 
koraku koji treba poduzeti za obuzdavanje 
"plastične pošasti" koja već guši cijeli planet, a 
time i Hrvatsku.  
 
U sjevernom Pacifiku, gdje se vrtlože morske struje 
iz svih svjetskih oceana, nalazi se nakupina 
plastičnih vrećica, odbačene ambalaže i plastičnih 
otpadaka ‐ velika poput jednog kontinenta.  
 
Pojava zaslužuje globalnu uzbunu, poručuju iz 

Zelene liste. Dodaju kako letimični pogled na zagrebački Jakuševac potvrđuje da na našem otpadu 
prevladavaju upravo plastične vrećice. 
 
http://www.hrt.hr/index.php?id=48&tx_ttnews%5Btt_news%5D=166545&tx_ttnews%5BbackPid%5D=38&
cHash=b04d9576de 
 
 


